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Stavba nového 
obchodního 
centra v Blansku 
už začala

BLANSKO - Prostor po bývalých 
sklenících v areálu na ulici Poříčí 
se mění na staveniště. Dokončena je 
demolice skleníků i dalších budov 
bývalého zahradnictví a dělníci už 
několik týdnů připravují prostranství 
na stavbu nového obchodního centra. 
Buduje se nová opěrná zeď podél 
řeky Svitavy. Nová prodejna potravin 
a další obchody by se na levém břehu 
Svitavy u výjezdu z Blanska na 
Ráječko měly otevřít příští rok.

„Demolice celého prostoru už je 
hotová, vydaná a pravomocná jsou 
také stavební povolení. Zbývá ještě 
odvozit část materiálu určeného 
k recyklaci. Už jsme ale zahájili 
kroky směřující k realizaci stavby, 
začínáme opěrnou zdí, kterou 
v areálu budujeme téměř v celé délce 
řeky Svitavy. Stavbu jsme nyní proto 
předali specializované firmě, která 
provádí pilotáž základů a následně 
zajistí budování opěrné zdi,“ popsal 
zástupce zhotovitele Bohumil Synek.
 Pokračování na str. 4
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Po nehodě dvou osobních 
aut hasiči vyprošťovali 
dvojici cestujících

Úspěch na začátek přípravy. 
Fotbalisté Blanska zdolali Bystřici

BLANSKO - První zápas po dlouhé 
době dopadl vítězstvím Blanska. 
Na začátek zimní přípravy porazili 
svěřenci kouče Petra Vašíčka fotbalisty 
Bystřice nad Pernštejnem, když jediný 
gól duelu dal Štěpán Alexa.

FK BLANSKO - SK BYSTŘICE 
NAD PERNŠTEJNEM 1:0, 
38. Alexa.

Sestava: Vitásek - Pyš, Černý, 
Blažík, Fiala - Machálek, Feik, Zúbek, 
Kroutil - Alexa - Štencl, náhradníci - 
Kubín, Todorić, Smrčka, Chloupek, 
Pačovský, Bílek.

Rozhodující branka utkání padla 
ke konci prvního poločasu. Blansko 
potom už udrželo čisté konto a 
přetlačilo účastníka divize. „Musíme 
brát v potaz to, že šlo o první zápas po 
nějakých dvou měsících. Pro některé 
hráče možná po ještě delší pauze,“ 
upozornil trenér Petr Vašíček. Z toho 
vycházely i věci, s nimiž domácí tým 
vyrazil do boje.

„Chtěli jsme, abychom byli aktivní 
a předvedli nasazení i poctivý osobní 
přístup. Myslím si, že nás v těchto 
ohledech hráči určitě nezklamali,“ 
vyzdvihl blanenský kouč. Stále sice je 
na čem pracovat, s ohledem na situaci 
však může být celek spokojený. „Utkání 
mohlo skončit i větším rozdílem, ale 
na to se teď už nedíváme,“ přisvědčil 
Vašíček.

Další duel čeká Jihomoravany tento 
týden v sobotu, a to opět doma. Od 
11.30 se představí proti SFK Vrchovina. 
„Máme ambici postupně zlepšovat 
herní kvalitu mužstva. Chceme, aby 

se na hru dalo dívat, a pracujeme 
na automatismech,“ popisuje trenér. 
Postupný vývoj bere Blansko jako 
hlavní měřítko směrem k jarní části 
MSFL.

Jak se vyvinul kádr?
Proti podzimu zaznamenal tým 

z brány Moravského krasu několik 
změn. „Podzim byl pro nás takový 
zvláštní. Museli jsme kádr na poslední 
chvíli připravit, abychom byli 

konkurenceschopní, což se podařilo. 
Výborně se tak předvedl třeba Marek 
Mach, který odešel do Zbrojovky,“ 
zmínil kouč výrazný odchod. 
Nepokračuje ani Guy Reteno Elekana, 
jenž zkouší působení ve druholigové 
Viktorii Žižkov.

„Odešel nám i Vašek Minařík po 
hostování zpět do Líšně. Přivedli jsme 
ovšem nové hráče, kteří mají vztah 
k našemu okresu,“ podotýká trenér 
Vašíček. 

Právě oni mohou být novým 
oživením sestavy. „Někdo třeba řekne, 
že nejsou tolik známí nebo že jsou 
trochu slabší. Nicméně na nás teď je, 
abychom z nich za ten půlrok vychovali 
fotbalisty a nemuseli do budoucna 
někde stále shánět, ale aby tito hráči 
byli naši. Pokud se nám to povede, 
ukáže jaro. Kluci však pracují dobře 
a jdeme krok za krokem,“ uzavírá 
lodivod Blanska. Tadeáš Mima

Zdroj: www.fkblansko.cz

Boskovičtí plavci na Brněnském tučňáčku
BOSKOVICE - Nejmladší plavci z oddílu plavání 

SVČ Boskovice reprezentovali uplynulou sobotu v 
Brně na Lesné. Závody patří každoročně k nejlépe 
obsazeným podnikům pro nejmladší žactvo v celé 
České republice. Starší plavci ročníku narození 
2012 plavali padesáti metrovou trať, mladší plavci 
ročníků narození 2013 a 2014 bojovali o cenné 
kovy na poloviční, tedy pětadvaceti metrové trati.

Na stupně vítězů vystoupila Julie Chlupová za 
třetí místo na 100 PZ. Velkým úspěchem pro děti 
byly také štafetové závody. Smíšená štafeta 4x50 
PZ ve složení Štěpán Vladík, Tereza Fajtová, Jolana 
Chlupová, Eliáš Chlup obsadila třetí místo a získala 
bronzovou medaili. 

Dvě čtvrtá místa získaly smíšené štafety 4x25 
VZ a 4x25 PZ sestavené z nejmladších žáků a 
žákyň, reprezentovali Běla Müllerová, Filip Musil, 
Tereza Šebelová, Jonáš Spousta. Velkou bojovnost 
na pětadvacetimetrových tratích předvedly žákyně 
ročníku 2014 Marie Nováková, Tereza Šebelová, 
Běla Müllerová a žáci ročník 2013 Filip Musil, 
Jonáš Spousta.  Jan Horák

RUDICE - Složitý zásah mají za sebou hasiči u Rudice. 
V pátek 14. ledna tam havarovala dvě osobní auta. Hasiči 
museli z vozů krátce po patnácté hodině vyprostit dva 
cestující.

„Z vozidla, které skončilo mimo komunikaci, jsme 
vyprostili dva cestující. Při záchraně řidiče jsme museli 
použít hydraulické vyprošťovací zařízení. Řidiče druhého 
vozu jsme vyprošťovat nemuseli,“ uvedl mluvčí hasičů Jan 
Dvořák. 

Všechny tři účastníky nehody si převzala do své péče 
zdravotnická záchranná služba. Komunikace byla po dobu 
zásahu neprůjezdná. Před osmnáctou hodinou hasiči zásah 
ukončili.

Operační středisko zdravotnických záchranářů vyslalo 
ke kolizi dvou vozidel vrtulník, lékařskou a záchranářskou 
posádku. Zdravotníci ošetřili ženu s poraněními lehčího 
charakteru, sanitkou byla převezena k další péči do Fakultní 
nemocnice u svaté Anny v Brně. 

„Postarali jsme se také o muže, který utrpěl mnohočetná 
těžká zranění. Z vozu, kde byl zaklíněný, jej museli vyprostit 
hasiči. Poskytli jsme mu kyslíkovou terapii, zaléčili jej a 
zafixovali. Poté jsme jej po zemi transportovali k vrtulníku, 
který nemohl pro nevhodný terén přistát přímo u nehody, 
ale až na nedaleké louce. Pacient byl následně letecky 
transportován do Fakultní nemocnice Brno,“ doplnili 
záchranáři.  Radim Hruška, foto HZS JmK
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Závodníci poměřili síly v prvním 
ročníku Sranda biatlonu

BLANSKO�-�Namísto�lyží�dřevěná�
prkýnka� z� palet� přivázaná� na� nohy�
provázky,� místo� vysněžené� závodní�
dráhy� trať� na� zahradě� s� popraškem�
čerstvě� napadaného� sněhu.� K� tomu�
střelnice� i� stanoviště� s� flusačkami.�
Dům�dětí�a�mládeže�Blansko��připravil�
ve� spolupráci� s� Klubem� biatlonu�
Blansko�novinku,�první� ročník�Sran-
da�biatlonu.
„Rozhodli�jsme�se�uspořádat�závod�

podobný� biatlonu,� určený� zejména�
pro�děti,� zúčastnit� se�ale�mohli� i�do-
spělí.�Běhá�se�na�speciálně�dřevěných�
lyžích,�prknech,�která�se�přivazují�na�
boty.�Je�to�prototyp,�který�kolega�vy-
robil� speciálně� pro� tuto� akci� z� palet.�
Celá� trasa� závodu� vede� po� zahradě�

Domu�dětí�a�mládeže,“�přiblížil�orga-
nizátor�závodu��Jakub�Kostka.
„Je� to� takový� sranda� závod,�

střílí� se� při� něm� na� terč� z� flusacích�
zbraní,� závodníci� střílí� ale� i�vleže�ze�
vzduchovek� na� sklápěcí� terče,� které�
nám�půjčili�biatlonisté.�A�když�někdo�
mine,�máme� trestné� kolečko,� podob-
ně� jako� při� klasických� biatlonových�
závodech,“�vysvětlil.
Původně�měli�závodníci�při�sobotní�

premiéře�nového�závodu�poměřit�své�
síly�na� trávě,� nakonec�všechny�včet-
ně� organizátorů� v� sobotu� dopoledne�
překvapila�nečekaná�sněhová�vánice,�
která� dějiště� závodu� přiblížila� reál-
ným� podmínkám� tohoto� zimního�
sportu.

„Atmosféra� je� díky� napadanému�
sněhu� lepší,� pro� závodníky� je� to� ale�
spíš� komplikace,� sníh� se� jim� lepí� na�
lyže.�Asi�jsme�špatně�namazali.�Je�ale�
fakt,� že� závod� je� o� to� srandovnější,“�
doplnil�se�smíchem�Jakub�Kostka,�ve-
doucí�pedagog�Domu�dětí�a�mládeže�
Blansko.
Do� prvního� ročníku� Sranda� biat-

lonu� se� ve� třech� kategoriích� –� děti,�
dospělí� a� štafeta� dvojic� –� nakonec�
zapojily� necelé� tři� desítky� závod-
níků.� Vítězové� si� pak� domů� odnesli�
medaile� vyrobené� speciálně� pro� tuto�
akci,�diplomy,�pamětní�listy�i�drobné�
odměny.
„Závod� jsme� si�opravdu�užili,� děti�

i� dospělí.� Oslovil� nás� už� nápad� sa-

motný,� do� podobných� akcí� se� rádi�
pouštíme.� Vyšlo� počasí,� všechny� to�
bavilo,� děti� hlavně� střelba.� Byla� to�
legrace,�včetně�pádů.�A�ještě�větší�ra-
dost�měly�oba�synové�z�výhry,“�zhod-
notila�Kateřina�Zouharová,�maminka�
vítěze� soutěže� jednotlivců,� která� ve�
štafetě� dvojic� získala� s� druhým� syn-
em�stříbro.�
Všichni�příchozí�si�v�průběhu�akce�

mohli� vyzkoušet� frisbee� golf� nebo�
laserovou� střelnici,� kterou� zapůjčil�
Klub� biatlonu� Blansko.� Dům� dětí�
a� mládeže� už� plánuje� další� podob-
né� závody.� Prototyp� lyží� si� podle�
organizátorů� budou� moci� zájemci�
�vyzkoušet�i�na�dalších�akcích.

 Zdroj: www.blansko.cz

Tragický požár 
v Jedovnicích

JEDOVNICE�-�V�sobotu�15.�ledna�po�jedenácté�
hodině� vyjeli� hasiči� k� požáru� bytu� v� Jedovnicích.�
Na�místě�zjistili,�že�došlo�k�samouhašení�a�v�bytě�
se�nachází�osoba�bez�známek�života.�Po�průzkumu�
a�odvětrání�bytu�hasiči�předali�událost�Policii�ČR.�
Zásah�ukončili�ještě�před�polednem.�Příčina�vzniku�
požáru�a�výše�škody�je�v�šetření.�� (hrr)

 

Kraj navýšil o pět 
milionů dotační 
program pro 
dobrovolné hasiče

REGION�-�Až�půl�milionu�na�cisternovou�auto-
mobilovou�stříkačku,�300�tisíc�na�rychlý�zásahový�
automobil,� 500� tisíc� korun� na� požární� zbrojni-
ci� nebo� 100� tisíc� korun� na� věcné� vybavení� -� rada�
kraje� na� svém� středečním� jednání� 12.� ledna� 2022�
schválila� dotační� program� na� podporu� dobrovol-
ných�hasičů�v�kraji.
Dotační� program� je� určený� pro� jihomoravské�

obce�coby�zřizovatele�jednotek�sborů�dobrovolných�
hasičů.�
„V�rozpočtu�na�letošní�rok�jsme�na�tento�dotační�

program�vyčlenili�celkem�15�milionů�korun.�Opro-
ti� loňskému� roku� jsme� ho� tak� navýšili� o� 5� mil-
ionů.� Jde� nám� především� o� zlepšení� materiálně�
technického� vybavení� jednotek.� Bez� dobrovol-
ných� hasičů� se� totiž� kraj� prostě� neobejde.� Jsou�
nedílnou� součástí� integrovaného� záchranného�
systému� –� svoji� spolehlivost� dokázali� při� likvida-
ci� následků� tornáda,� v� rámci� pomoci� v� covidem�
přetížených�nemocnicích,�dokazují� to�každý�den,“�
říká�hejtman�Jan�Grolich.
Kraj�podpoří�jednotky�sborů�dobrovolných�hasičů�

také�dalšími�33�miliony�korun�na�spolufinancování�
projektů� realizovaných� v� rámci� dotačního� pro-
gramu�Ministerstva�vnitra�-�generálního�ředitelství�
Hasičského� záchranného� sboru� České� republiky� s�
názvem�Dotace�pro�jednotky�SDH�obcí.�� (zpr)

Soutěž o nejlépe 
opravenou kulturní 
památku začíná

REGION� -� Patnáctý� ročník� tradiční� soutěže�
�Nejlépe� opravená� kulturní� památka� Jihomora-
vského�kraje�vyhlásili�jihomoravští�radní.�Zájemci�
můžou�podávat�přihlášky�do�4.�února�2022.
Vlastníci� oceněných� památek� získají� za� svou�

�renovaci�až�150�tisíc�korun.�
„Budeme�rádi,�když�se�s�námi�podělíte�o�výsled-

ky�vaší�práce.�Věřím,�že�tím�společně�nejen�inspi-
rujeme�další�vlastníky�památek,�ale�taky�jim�třeba�
dodáme� odvahu� pustit� se� do� vlastních� projektů,�
které� dělají� jižní� Moravu� zase� o� něco� krásnější,“�
vyzval� náměstek� hejtmana� pro� oblast� kultury� a�
památkové�péče�František�Lukl.
Stejně�jako�v�minulých�ročnících�rozhodne�o�je-

jich�pořadí�odborná�komise�soutěže.�
Účastníci�se�utkají�taky�o�Cenu�veřejnosti�ve�výši�

60�tisíc�korun,�jejíž�vítěz�vzejde�z�hlasování�pros-

třednictvím�SMS� zpráv.�Otevřené� bude� od� 14.� do�
31.�března.
Ceny� se� budou� udělovat� ve� čtyřech� hlavních�

�kategoriích:
-�velké�stavby�(hrady,�zámky,..)
-�díla�výtvarného�umění�(sochy,�obrazy,..)
-�drobné�stavby�(kapličky,�boží�muka,..)
-�Cena�veřejnosti�(bez�ohledu�na�kategorii).
Účastníkem� soutěže� můžou� být� vlastníci� kul-

turních� památek� nacházejících� se� na� jižní� Mora-
vě� a� zapsaných� v� Ústředním� seznamu� kulturních�
památek�ČR,�jejichž�obnova�skončila�v�roce�2021.�
Zařazené� budou� i� opravy� jejich� ucelených� částí� –�
třeba�střechy,�křídla�budovy�a�podobně.
Přihlášku,�obsahující�písemný�souhlas�vlastníka,�

může�podat�kdokoliv�z�laické�i�odborné�veřejnosti,�
právnické�osoby,�starostové�obcí,�na�jejichž�území�
se�památky�nacházejí,�farnosti�i�spolky.�Je�ji�potře-
ba�doručit�písemně�na�adresu:
Jihomoravský� kraj,� odbor� kultury� a� památkové�

péče,� Žerotínovo� nám.� 449/3,� 601� 82� Brno� a� též�
e-mailovou�zprávou�na�adresu�kovar.daniel@jmk.cz.
Veškeré� informace� k� soutěži� a� její� �pravidla�

jsou� zveřejněny� na� webových� stránkách� kraje� 
www.jmk.cz.�� (zpr)

Stavební povolení 
ZTI „Piskačův sad“ 
v Olešnici vydána

OLEŠNICE - Rada�města�Olešnice�se�zavázala�
naplnit� programové� prohlášení� mimo� jiné� tím,� že�
se� bude� v� tomto� volebním�období� snažit:� „zajistit�
zpracování�zastavovací�studie�nové�výstavby�domů�
v�„Piskačově�sadu“�a�v�návaznosti�na�tuto�zastavo-
vací�studii�zajistit�zpracování�další�projektové�do-
kumentace�k�vydání�stavebního�povolení�výstavby�
inženýrských�sítí“.
Následně�poté,�co�zastupitelé�SNK�a�KDU-ČSL�

schválili� na� 5.� zasedání� � zastupitelstva� dne� 18.� 6.�
2019� zpracovanou� zastavovací� studii,� mohla� rada�
města� objednat� zpracování� projektové� dokumen-
tace� na� rozšíření� vodovodu,� splaškové� a� dešťové�
kanalizace,�na�komunikaci�a�na�veřejné�osvětlení�v�
této� lokalitě.�Na� zpracování� projektové� dokumen-
tace�rozšíření�vodovodu�a�kanalizace�zajistila�navíc�
i�finanční�zdroje�formou�dotace.
Při� zpracování� projektové� dokumentace� bylo�

nutno�původní�studii�doplnit�o�některé�stavební�ob-
jekty�a�změnit�parcelaci,�a�to�na�základě�požadavků�
dotčených� orgánů� státní� správy� (Povodí� Moravy,�
DI� � Policie� ČR…).� Po� tomto� doplnění� projek-
tové�dokumentace�bylo�v�polovině�minulého� roku�
požádáno�o�vydání�stavebního�povolení�na�jednot-
livé�stavební�objekty.�S�velkou�úlevou�přijala�rada�
města� informaci,� že� se� nikdo� z� účastníků� staveb-
ního�řízení�neodvolal�a�všechna�stavební�povolení�
byla� vydána,� dnes� již� i� s� nabytím� právní�moci.� S�
úlevou,�protože�si�uvědomovala�léta�marných�snah�
o� vyřešení� majetkových� vztahů� a� různých� poža-
davků�orgánů�státní�správy.�O�vydaných�stavebních�
povoleních�bylo�zastupitelstvo�města�informováno�
na�prosincovém�zasedání�zastupitelstva.
Nyní� bude� záležet� na� zastupitelstvu� města,� zda�

se�realizaci�výstavby�inženýrských�sítí,�(která�bude�
velmi�nákladná�-�cca�28�mil.�Kč)�bude�snažit�zahájit�
ještě�v�tomto�roce.�Roce�zvyšujících�se�cen�staveb-
ních� prací,� roce� nárůstu� úrokových� sazeb� úvěrů� i�
hypotéčních� úvěrů.� V� případě� dohody� zastupitelů�
by� vlastní� výstavbě� předcházelo� zajištění� a� přijetí�
úvěru�na�výstavbu�a�výběrové�řízení�na�dodavatele.

Aby� byla� pro� město� Olešnice� zajištěna� návrat-
nost�této�investice�a�splátky�úvěru,�je�z�logiky�věci�
nutné�při�prodeji�18�stavebních�pozemků�uvažovat�
o�prodeji�za�cenu,�kterou�město�vynaloží�v�nákla-
dech� na� výstavbu� inženýrských� sítí.� Také� v� této�
věci�bude�nutná�dohoda�zastupitelů.�� (zpr)

Zvažte posilující 
dávku, vybízí kraj 
Jihomoravany

REGION - Na� umělé� plicní� ventilaci� zatím�
v�České�republice�neleží�žádný�pacient�s�covidem,�
který� má� za� sebou� posilující� dávku� očkování.�
Účinky� očkování� jsou� v� praxi� znát,� upozorňuje�
nová� kampaň,� kterou� 24.� ledna� 2022� spustil� Jiho-
moravský�kraj.
Její�součástí�jsou�informační�spoty,�které�mohou�

lidé�zaslechnout�ve�vybraných�rádiích�a�zahlédnout�
na�sociálních�sítích�i�ve�spojích�hromadné�dopravy�
IDS�JMK.�Na�základě�aktuálních�statistik�kraj�zpra-
coval�i�letáky,�které�rozešle�městům�a�obcím.
Cílem� kampaně� je� vybídnout� lidi,� aby� zvláště�

teď,� když� stoupají� počty� nakažených� kvůli� nové�
variantě� omikron,� zvážili� třetí� dávku� očkování.�
„Vidíme,�že�to�funguje�a�není�potřeba�se�ničeho�bát.�
Lidé� s� posilující� dávkou� mají� více� než� 90%� šan-
ci,�že�je�ochrání�proti�těžkému�průběhu,�a�více�než�
80%�šanci,�že�se� jim�nemoc�vyhne�úplně.�To� jsou�
velmi�optimistická�čísla.�Když�jsem�měl�jít�na�posi-
lující�dávku�já,�tak�nebylo�moc�nad�čím�přemýšlet,“�
prohlásil�jihomoravský�hejtman�Jan�Grolich.
Šíření� mutace� omikron� bude� velmi� rychlé,� jak�

předpovídají�i�modelové�odhady.�Očekává�se�proto�
i� větší� počet� příjmů� v� nemocnicích.� „Omikron� je�
třikrát� nakažlivější� než� delta.�Kvůli� narůstajícímu�
počtu�karantén�může�tvrdě�zasáhnout�život�každého�
z� nás.�Vysoká� čísla� navíc� znamenají� riziko,� že� se�
nám� opět� zahltí� nemocnice.� Nečekejte,� v� očko-
vacích�centrech�je�teď�míst�dostatek,“�apeluje�radní�
pro�oblast�zdravotnictví�Jiří�Kasala.� (zpr)

MAS Boskovicko PLUS 
vyhlásí dotační výzvy

REGION - V� letech� 2022-2027� budou� moci�
malé� a� střední� nezemědělské� podniky� (MSP)� čer-
pat�dotační�prostředky�Operačního�programu�Tech-
nologie� a� aplikace� pro� konkurenceschopnost� (OP�
TAK)� prostřednictvím� MAS� Boskovicko� Plus.�
První� dotační� výzvy� z� OP� TAK� pro� MSP� budou�
umožněny�zřejmě�nejdříve�ve�2.�čtvrtletí�roku�2022.�
Dotace� umožní� pořídit� nová� technologická�

zařízení� a� vybavení� včetně� potřebné� infras-
truktury,� pořízení� výrobních� strojů� a� zařízení,�
které� zvýší� technologickou� úroveň� podniku� a�
�konkurenceschopnost,� ale� také� umožní� např.�
navazující�digitalizaci�a�automatizaci�výroby�a�ze-
fektivnění�poskytovaných�služeb.�Pro�podniky�bude�
nachystána�50%�dotace.�Vaše�projektové�záměry�by�
se�měly�pohybovat�cca�od�200�tis.�Kč�do�2�mil.�Kč.�
Předběžné�informace�k�výzvě�budou�později�zveře-
jněny� na� stránkách�MPO,� případně� také� na� webu�
www.masboskovickoplus.cz.
Zvažujete-li�čerpání�dotací,�obraťte�se�prosím�se�

svými� potenciálními� záměry� na� naši� MAS:� např.�
na�mail�mas@masboskovickoplus.cz;� tel.�731�630�
386;�ideálně�do�31.�ledna�2022.�� (zpr)

Basketbalová přípravka se představila v Tišnově
BLANSKO -�V�neděli�16.�ledna�se�

nejmladší� hráči� a� hráčky� Basketba-
lového�klubu�Blansko�v�kategorii�U10�
a�mladší�zúčastnili�přátelského� turna-
je�v�Tišnově,�který�proti�nám�postavil�
dvě�družstva.�K�oběma�zápasům�na�pa-
lubovku�tým�přivedla�naše�nezkušeně-
jší�hráčka�a�kapitánka�Áďa�Ježová.
Proti�družstvu�Tišnov�1,�které�bylo�

ryze�dívčí,�věkově�i�výškově�stejné�se�
naše�dvě�pětky�lehce�prosazovaly.�Pod�
taktovkou�Ádi�Ježové,�která�svou�neso-
beckou�hrou�nutila�ostatní�spoluhráče�
k� lepšímu� výkonu,� se� začala� v� první�
pětce�prosazovat�Lea�Krátká.�Ve�druhé�
pětce� poté� zabojovaly� Áďa� Pokorná�
a�Sára�Šidlová.�Vítězství�s�výsledkem�
2:58�bylo�zcela�zasloužené.
Druhý� zápas� s� Tišnovem� 2,� který�

byl� smíšeným� týmem� dívek� a� chlap-
ců,�připomínal�boj�Davida�s�Goliášem.�
Tento� zápas� jsme� sice� věkově�
i� výškově� prohrávali,� ale� herně� se� to�
říci� nedalo.�Bylo� úsměvné�vidět� naše�

nejmladší� hráče� Víťu� Pokorného,�
Dominika� Krátkého,� Ellu� Czetmay-
erovou,� Barču� Šidlovou,� Gábinku�
Popelkovou,�Aničku�Dražilovou�a�Ju-
linku�Skotákovou�jak�se�dokázali�srd-
natě�postavit�proti�větším�hráčům.
Zápas�byl�po�celou�dobu�vyrovnaný�

a� do� poslední� sekundy� zápasu� byl�
výsledek� nejistý.� Oba� týmy� bojovaly�
o�každý�bod.�Nakonec�výsledek�zápa-
su� skončil� zaslouženě� pro� oba� týmy�
remízou�20:20.
V� zápase� se� opět� ukázala� síla� os-

obnosti,� zkušenosti� i� obětavost� ka-
pitánky,� která� dokázala� stmelit� tým�
na� hřišti� i� mimo� něj.� Závěrem� se� dá�
říct� jediné,� že� všichni� hráči� i� rodiče�
v� hledišti� podali� neskutečný� výkon,�
na�který�můžeme�být�pyšní.�Posbírali�
jsme�nové�zkušenosti�a�poznatky,�které�
určitě�v�příštích�zápasech�využijeme.

Tišnov 1 – BK Blansko 2:58
Body:� Krátká� 26,� Ježová� 16,�

Pokorná�8,�Šidlová�S.�4,�Dražilová�2,�

Krátký� 2,� dále� hráli� a� tým� podpořili�
Czetmayerová,� Pokorný,� Popelková,�
Skotáková,�Šidlová�B.

Tišnov 2 – BK Blansko 20:20
Body:� Ježová� 8,� Pokorná� 8,� Krát-

ká� 2,� Dražilová� 2,� dále� hráli� a� tým�
podpořili� Czetmayerová,� Krátký,�

Pokorný,� Popelková,� Skotáková,� Šid-
lová�S.,�Šidlová�B.
Naši� činnost� finančně� podporují�

Město� Blansko,� Jihomoravský� kraj,�
NSA�a�DDM�Blansko.

Vendy Krátká, trenérka.
Zdroj: www.blansko.cz
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Koupím řády a vyznamenání, i socialistické. Stačí SMS, zavolám. Tel.: 608 420 808

www.SexChat21.com  - Erotika registrace zdarma.
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Pro posilující dávku 
mohou přijít i děti 
od dvanácti let

BOSKOVICE�-�Od�pondělí�24.�ledna�2022�mohou�přijít�na�posilovací�třetí�
dávku�vakcíny�do�boskovické�nemocnice�i�osoby�od�dvanácti�let�ve�věku�dva-
náct�až�osmnáct�let,�a�to�po�pěti�měsících�od�druhé�dávky.�
Zájemci�se�mohou�registrovat�přes�centrální�systém�nebo�přijít�i�bez�regis-

trace.�Očkování� probíhá� nyní� již� jen� na� jednom� pracovišti,� a� to� na� dětském�
oddělení�v�prvním�patře,�každé�úterý�od�7�do�14�hodin.

Koupím garáž 
v Boskovicích, platba 

v hotovosti.
Nabídněte - tel.: 774 408 399

Kontakt na inzerci:
telefon: 774 408 399

e-mail: j.oldrich@centrum.cz

Minulý týden byla ve druhém patře nemocnice zahájena rekonstrukce lékařské 
knihovny. Vybavení bylo již ve velmi vysloužilém stavu, stejně jako technické 
zázemí místnosti. Práce budou trvat několik týdnů a výsledkem bude moderní 
prostor sloužící nejen k uložení odborných publikací a knih, ale také pro pořá-
dání porad, seminářů nebo pracovních setkání.

Společnost DISK Multimedia která darovala nemocnici, konkrétně oddělení intenzivní péče MIRP B, kávovar s bohatým příslušenstvím. Dar předala zástupkyně 
společnosti přímo na oddělení. Díky výborné kávě bude náročná práce pro zdravotníky příjemnější.
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Podařilo se vyjednat náhradní 
přímé spojení Jevíčka a Velkých 
Opatovic s Brnem

REGION - „V pondělí 17. 
ledna proběhlo jednání o dopravní 
obslužnosti regionu Boskovicka 
a Velkých Opatovic, které svolali 
představitelé Jihomoravského kraje. 
Dne 3. 11. 2021 byl ukončen spoj 
Moravská Třebová – Brno, který 
byl pro cestující z Opatovicka a 
Boskovicka jediným přímým spojem 
bez přesedání do krajského města. 
Spoj byl hojně využíván studenty, 
pracujícími v Brně a také seniory,“ 
uvádí senátorka Jaromíra Vítková, 
která v této věci vyvolala již 
v listopadu 2021 důležité jednání.

Soukromý dopravce provoz linky 

zrušil, mimo jiné, z důvodu nedostatku 
řidičů. Na základě apelů od občanů a 
zástupců samospráv senátorka Jaromíra 
Vítková vyvolala on-line setkání 
se zástupci Jihomoravského kraje, 
Pardubického kraje, KORDIS JMK, 
MD ČR, ŘSD ČR a dopravce, aby 
hledali řešení nepříznivé situace. A právě 
na návrhy této online diskuze navázal 
KORDIS JMK a představil návrh řešení 
do doby ukončení vlakové výluky.

Od 1. 3. 2022 budou moci obyvatelé 
obcí v dané oblasti využít 3 spojů 
vedených v ranní době a 3 zpátečních 
spojů v odpolední době. Tyto spoje 
vzniknou propojením 3 existujících 

linek a přidáním dalších odjezdů linky 
234 mezi Blanskem a Boskovicemi, 
aby byly minimalizovány vícenáklady 
se zavedením těchto spojů. V Brně 
bude linka ukončena v Králově Poli 
u nádraží, kde je přestup do všech 
důležitých směrů v Brně.

„Řešení je v době výluky na trati 
zlepšením pro cestující, nebudou 
muset přesedat a autobus je zaveze 
až do Králova Pole v Brně. Je nutné 
upozornit, že v Boskovicích nebude 
moci autobus zajíždět k nemocnici. 
Důležité je, že představitelé 
Jihomoravského kraje již nyní 
připravují jízdní řády pro období po 

ukončení výluky železniční dopravy 
a jednají s dopravci. Zazněl příslib 
dalšího společného jednání během 
února,“ zakončila senátorka Vítková.

„Náhradní řešení linky Velké 
Opatovice-Boskovice-Blansko-Brno 
vítáme, je však důležité připravovat 
návrhy na období po zrušení výluky. 
Samosprávy Velkoopatovicka 
jsou připraveny k jednání 
s Jihomoravským krajem i KORDIS 
JMK. Tato přímá komunikace 
mezi námi jistě přinese pozitivní 
výsledek,“ sdělila starostka Velkých 
Opatovic Kateřina Gerbrichová.

 Barbora Palánová

Stavba nového obchodního centra 
v Blansku už začala

Dokončení ze str. 1

Opěrnou zeď by dělníci měli 
dokončit v únoru, následovat pak 
budou zemní práce a přeložky 
inženýrských sítí. V areálu se musí 
přeložit ještě páteřní plynovod, 
vedení elektřiny a další rozvody. 
„Poté začnou zemní práce na 
základech a vlastní stavba nových 
objektů. Do konce roku chceme mít 
všechny hlavní stavby dokončeny,“ 
doplnil Bohumil Synek.

Na jaké obchody se mohou místní 
těšit, zatím M. S. Blanenská odhalit 
nechce, podle jejích zástupců má 
ale společnost už sepsané smlouvy 
o budoucí spolupráci s většinou 
nájemců nových obchodních prostor.

Součástí stavby nového komplexu 
bude také napojení na stávající 
komunikace pomocí nového 
kruhového objezdu.

„Nyní připravujeme jednání 
s policií a městem ohledně 
harmonogramu výstavby nové 
okružní křižovatky. Plánujeme, že by 
ulice Poříčí i v průběhu stavebních 
prací měla zůstat  průjezdná alespoň 
jedním pruhem. Přesné termíny zatím 
neznáme, předpokládáme ale, že bude 
dokončená ještě letos,“ odhaduje 
Bohumil Synek.

„Stavební ruch v areálu bývalých 
skleníků nyní opravdu nabral tempo, 
snad to pomůže zahnat pochybnosti 
těch, kteří nevěřili, že se nové obchodní 
centrum na místě bývalých skleníků 
podaří zrealizovat,“ okomentoval 
starosta Blanska Jiří Crha.

„Určitě uvítáme, když zůstane 

zachovaný alespoň částečný 
průjezd křižovatkou po celou dobu 
výstavby nového kruhového objezdu. 
Dopravních omezení nejen na hlavním 
tahu městem bylo zejména v loňském 
roce hodně,“ doplnil Jiří Crha.

V souvislosti s budováním nového 
obchodního centra se doplnění ještě 
letos dočká také Sportovní ostrov. 
Na pravém břehu řeky Svitavy totiž 
město vybuduje nový chodníček. 
„Právě probíhá veřejná soutěž na 
zhotovitele nového mlatového 

chodníčku, který povede od Expalu 
podél celého okruhu až k cestě 
vedoucí ke splavu. Podél něho 
doplníme lavičky i odpadkové koše,“ 
popsala vedoucí odboru správy 
a rozvoje města Petra Skotáková. 
Projekt za téměř 1,5 milionu korun 
by měl být hotový do léta.

Nové obchodní centrum by 
v areálu někdejších skleníků mělo být 
dokončené v březnu 2023. Obchodní 
prostory doplní také nové parkoviště, 
lavičky i osázené zelené plochy. 

Podél břehu Svitavy vznikne prostor 
nového parku, osazení zelených 
ploch i mobiliář zajistí zhotovitel, 
město si zelené plochy a mobiliář po 
dokončení stavby převezeme a bude 
zajišťovat jejich údržbu.

„Přímo u řeky díky tomu vznikne 
nově upravená odpočinková zóna, 
menší park, který by se sám o sobě 
mohl stát cílem pro pěší a návštěvníky 
Sportovního ostrova,“ plánuje 
starosta Blanska.

 Zdroj:www.blansko.cz

Do Boskovic vtrhne legenda té nejsvobodnější hudby
Gatema Holding expanduje na slovenský trh

BOSKOVICE - Gatema Holding 
s.r.o. vstupuje se 60% podílem do 
slovenské fi rmy d2B s.r.o., která 
poskytuje IT služby v oblasti 
podnikových informačních systémů. 
Zbývající podíl zůstává v původní 
vlastnické struktuře. 

Obě společnosti jsou dlouholetými 
partnery Asseco Solutions, a.s. Gatema 
působí na trhu informačních systémů 
téměř 30 let a zaměřuje se především 
na prodej a implementaci ERP HELIOS 
iNuvio do segmentů SME. d2B se 
naopak věnuje dodávkám HELIOS 
Nephrite pro segment enterprise. 

„Jedním z cílů této akvizice je 
posílení příležitostí implementace 
ERP systému HELIOS Nephrite 
a získání rozmanitého portfolia 
zákazníků. Zároveň se zvýší pokrytí 

služeb pro stávající i potenciální 
zákazníky v obou zemích s možnostmi 
vzájemného sdílení kapacit. 
Vzniká tak silný tým zkušených a 
kvalifi kovaných odborníků,“ uvedl 
Stanislav Sýkora, CEO a předseda 
jednatelů společnosti Gatema 
Holding s.r.o. Obě fi rmy mají bohaté 
zkušenosti s vývojem a implementací 
podnikových informačních systémů. 
Pro další růst je akvizice dalším 
krokem, který pomůže posílit pozici 
Gatemy na Slovensku a d2B v Česku. 
„Přínos pro zaměstnance obou fi rem 
je určitě pozitivní, v podobě posílení 
stability společnosti, solidního 
fi nančního zázemí i postavení na trhu,“ 
říká František Vlk, majoritní vlastník 
Gatema Holding s.r.o. „Sme nesmierne 
radi, že sa akvizícia so spoločnosťou 

Gatema Holding podarila. Naše 
silné stránky a portfólio služieb sa 
vzájomne dopĺňajú, z čoho budú 
profi tovať obidve spoločnosti. Máme 
ambíciu rozvíjať aktivity v segmente 

enterprise v Českej republike a toto 
strategické partnerstvo nám k tomu 
môže významne napomôcť“, doplnil 
Marián Adzima, spoluzakladatel a 
jednatel d2B s.r.o.  (hrr)

Turisté z Minervy Boskovice zahájili sezonu 2022 v sobotu 15. ledna. Z Kuřimi vyšli na hřeben „moravských Roháčů“ Babího lomu a pak přes  „Lelkovadlo“ 
došli do Blanska a Rájce na vlak. Krásné vycházky se zúčastnilo přes 30 spokojených turistů.  Foto archiv

BOSKOVICE - Téměř na den 
přesně od prvního koncertu před 50 
lety zavítá v sobotu 12.února 2022 
do Boskovic opravdová legenda 
tuzemského jazzu FREE JAZZ 
TRIO OLOMOUC. Patrně nejdéle 
fungující jazzová kapela v Evropě, 
navíc rozšířená na kvarteto, vystoupí 
v Prostoru na Panském dvoře. 
Kdo tu byl předloni na festivalu 
HearMe!, zajisté si pamatuje, jak 
tihle „dědci“ převálcovali i mnohem 
mladší účinkující. Je nabíledni, že 
tahle kapela opět přinese uragán té 
nejsvobodnější hudby!

Kapela vznikla na konci roku 
1971 ze skupiny Jazz Q.E.V., vedené 
pianistou Emilem Viklickým. Ten však 

záhy odešel na vojnu, takže se ostatní 
členové rozhodli dál pokračovat bez 
něj a jeho piana. Změnili tak stylové 
zaměření – z moderního modálního 
jazzu na free jazz. Kapelníkem se stal 
saxofonista Milan Opravil, dalšími 
členy byli kontrabasista Josef Černý a 
bubeník Antonín Náplava. Premiérové 
vystoupení FJT se uskutečnilo 10.února 
1972 na Olomouckých jazzových 
dnech. Od počátku musela kapela čelit 
odporu nejen ofi ciálních kulturních 
úřadů, ale také samotných jazzových 
kolegů především starší generace, 
kteří se na ně dívali skrz prsty. Jedním 
z mála osobností, který se postavil na 
stranu freejazzových rebelantů, byl 
Karel Růžička: „Samozřejmě každá 

generace si přinese svoje. Pokud je 
to ale postaveno na ějakém zdravém 
základě, je to v pořádku. Žádná hudba 
není špatná ze své podstaty, může být 
pouze v rámci své kategorie špatně 
zahraná.“

V roce 1973 začal s triem hrát 
(nejdříve jako host) houslista, 
klarinetista a saxofonista Josef 
Bláha, profesí archeolog. V centru 
Olomouce, kde měl být postaven 
obchodní dům Prior, Bláha se svým 
týmem učinil významné nálezy, 
včetně románské rotundy. Jeho 
snaha pozdržet výstavbu, než bude 
lokalita řádně prozkoumána a nálezy 
zajištěny, ho nakonec připravily 
o zaměstnání. A právě to přivedlo 

tohoto vynikajícího instrumentalistu 
do náruče free jazzu a začala 
nejúspěšnější éra FJT. Současná 
sestava skupiny hraje od roku 1989, 
kdy Milan Opravil ze zdravotních 
důvodů ukončil hudební činnost. 
Vedle původního člena Bláhy tu hrají 
bubeník Petr Večeřa, baskytarista 
Luděk Záruba a od roku 2009 rozšířil 
trio na kvarteto Petr Löffler (alt a 
baryton saxofon).

Free Jazz Trio Olomouc v 
posledních letech nekoncertuje často, 
proto je každé jejich vystoupení 
opravdovým jazzovým svátkem. 
Hlavně jejich zásluhou se free jazz 
stal rovnocenným ostatním jazzovým 
stylům u nás.  Jan Holeček
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Výstavba Komunitního centra 
Hrádkov jde zatím podle plánu

HRÁDKOV�-�V�pátek�21.�1.�2022�
se� konal� kontrolní� den� investiční�
akce�„Komunitní�centrum�Hrádkov“.�
Za�město� Boskovice� se� ho� zúčastnil�
místostarosta�Petr�Malach�a�investiční�
referentka�Marie�Zezulová.�Za�občany�
Hrádkova� předseda� osadního� výboru�
Miroslav�Bartoň�a�Rudolf�Sehnal.
Výstavba� byla� zahájena� na� jaře�

roku� 2021� a� dokončena� by�měla� být�
do�konce�letošního�května.
Jedná� se� o� dvoupodlažní�

podsklepenou�budovu,�kde�v�přízemí�
je�umístěna�prostorná�klubovna,�která�

bude�plnit�funkci�společenského�sálu�
a�bude�také�sloužit�jako�tělocvična.
V� patře� bude� umístěna� kancelář�

osadního� výboru,� klubovna� a�
knihovna.� Budova� je� řešena� jako�
bezbariérová.
Na�tuto�investiční�akci�město�čerpá�

prostřednictvím� MASS� Boskovicko�
PLUS�dotaci�z�IROP,�z�výzvy�Sociální�
služby�a�komunitní�centra� II.�Dotace�
byla� přiznána� ve� výši� 5,7� mil.� Kč,�
z� městského� rozpočtu� je� na� stavbu�
vyčleněno�13,5�mil.�Kč.

 Text a foto Jaroslav Parma

Tříkrálová sbírka byla rekordní
REGION�-�Charita�Blansko�děkuje�

vám� všem,� kteří� na� počátku� nového�
roku� přijali� tříkrálové� koledníky.�
Díky�nim� je� letošní�výtěžek�nejvyšší�
v� historii� Tříkrálové� sbírky� na�
Blanensku.
Celkový� průběžný� výsledek�

Tříkrálové� sbírky� na� Blanensku� ke�
dni� 21.� ledna� činí� 2� 817� 315� korun.�
Z�toho�lidé�na�charitní�práci�darovali�
2�725�023�korun�přímo�do�tříkrálových�
kasiček� a� aktuálně� 92� 292� korun�
online.�Protože�koleda�běží�dál,�může�
se�tato�částka�ještě�zvýšit.
“Dary� ze� sbírky� využijeme�

především� na� rozvoj� charitních�
služeb� v� blanenském� regionu� –� na�
práci�Mobilního�hospice�sv.�Martina,�
na� podporu� seniorů,� zdravotně�
postižených� lidí� i� rodin� s� dětmi�
v� regionu,� na� nákup� aut� na� cesty�
pečovatelek� a� zdravotních� sester�

do� domovů� lidí� na� Blanensku� a� na�
podporu� Charitní� záchranné� sítě� –�
okamžité� pomoci� lidem,� pro� které�
není� v� daném� okamžiku� dostupná�
žádná� jiná� pomoc.� Dále� bychom� se�
v�tomto�roce�chtěli�ještě�více�zaměřit�
na�individuální�pomoc�lidem,�kteří�se�
dostanou� do� těžké� finanční� situace�
například�z�důvodu�energetické�krize,�
pandemie� nemoci� COVID-19� nebo�
zdravotních�a�dalších�důvodů,”�uvedl�
ředitel� Oblastní� charity� Blansko�
Pavel�Kolmačka.�
A� dodal:� „Děkujeme� dárcům� za�

štědrost,� tříkrálovým� asistentům�
v� obcích,� farnostem,� obcím� a�
všem� lidem,� kteří� se� na� sbírce� a� na�
doprovodných� tříkrálových� akcích�
jakkoliv� podíleli.� Děkujeme� všem�
králům,�kteří�nám�věnovali�svůj�čas�a�
vyšli�koledovat�do�ulic.�Velmi�si�toho�
vážíme.“� Radim Hruška

Třicetileté výročí oslaví multižánrové Boskovice 
ve společnosti festivalových stálic i nových tváří

BOSKOVICE� -� Festival� pro�
židovskou� čtvrť� letos� oslaví� své�
kulatiny.�Už�potřicáté�pozve�Unijazz�
milovníky� letních� festivalů� na�
začátku� prázdnin� do� Boskovic� na�
pestrou� přehlídku� hudby,� divadel,�
filmů,� výstav� a� dalších� akcí.� Termín�
tentokrát� padl� na� druhý� prázdninový�
víkend�7.�–10.�července�a�s�další�vlnou�
předprodeje� odkrývají� organizátoři�
první�jména�účinkujících.�
Co� znamená� tak� dlouhá� historie�

festivalu�v�číslech?�První�prázdninové�
dny� v� předchozích� letech� strávilo�
v� malém� moravském� městě� na� 100�
000� návštěvníků� a� takřka� 6� 000�
umělců.� Na� akci� s� nezaměnitelnou�
atmosférou� tak� vystoupilo� více� než�
1� 150� hudebních� projektů,� odehrálo�
se� více� než� 600� filmových� projekcí,�
přes� 300� divadelních� představení,�
minimálně� 150� výstav� a� výtvarných�
projektů,� více� než� 120� autorských�
čtení� a� přednášek� a� stovky� dalších�
doprovodných�akcí.
„Dnes�už�ne�všichni,� kteří� festival�

připravujeme,� jsme� byli� i� u� jeho�
úplných� začátků.� Třicáté� výročí� pro�
nás� tedy� znamená� zejména� tradici� a�
také�zodpovědnost,�která�se�s�ní�pojí�–�
vůči�jejím�zakladatelům�a�samozřejmě�
i� vůči� všem� návštěvníkům,“� říká�
dramaturg� a� koordinátor� programu�
Antonín� Kocábek� a� dodává:� „Tímto�
bychom� chtěli� poděkovat� všem� těm,�
kteří� se� do� Boskovic� opakovaně�
vrací�a�tuto�tradici�nám�tak�pomáhají�
aktivně�spoluvytvářet.”
Kulturně� bohatý� a� pestrý� začátek�

letních� prázdnin� čeká� Boskovice� i�

letos� a� program�opět� zavede� zájemce�
na� řadu� míst� ve� městě,� ať� už� do�
synagogy� a� ulic� židovské� čtvrti,� na�
hrad,�do�skleníku�v�zámeckém�parku,�
do�amfiteátru�letního�kina�či�do�muzea.�
V� rámci� festivalového� projektu�

Fokus�se�tentokrát�napříč�dramaturgií�
představí� maďarská� scéna� a�
hlavní� festivalový� program,� který�
nezapomíná� ani� na� děti,� jako� vždy�
doplní� řada� doprovodných� akcí�
–� workshopů,� komentovaných�
prohlídek�či�besed.

Návštěvníky čeká žánrově pestrá 
hudební nabídka
Pozvání� na� oslavu� už� přijali�

devítinásobná� držitelka� ceny� Anděl�
Lenka� Dusilová� za� doprovodu�
kapely�Květy,� s�Unijazzem� i� historií�
festivalu� bytostně� spjatá� legenda�
české� alternativní� scény� Už� jsme�
doma,� americká� rocková� formace�
Girls� Against� Boys,� pro� kterou� to�
bude� jedna� z� pouhých� dvou� českých�
zastávek� na� rozsáhlém� evropském�
turné,�kterým�slaví�rovněž�své�třicáté�
narozeniny.�Ale� v� kontrastu� k� těmto�
bouřlivákům� nebude� chybět� ani� celá�
řada� akustické� hudbě� se� věnujících�
interpretů,� jako� například� jemně�
poetický� písničkář� Mirek� Kemel� se�
svým�bandem.
V� programu� budou� mít� své� místo�

i� další� interpreti,� jejichž� historie�
se� s� tou� festivalovou� dlouhá� léta�
protíná,� jako� jsou� jazzově-taneční�
Oswald� Schneider,� nervní� OTK�
nebo�brněnská� legenda�Ještě� jsme�se�
nedohodli,�ale�zároveň�zahrají�i�zcela�

současná� a� progresivní� jména,� jako�
jsou� například� olomoučtí� Dirty� Old�
Dogs,� elektropopový� projekt� Léto� s�
Monikou�či�mladí�něco�něco,� jejichž�
druhé�album�se�opakovaně�objevuje�v�
nominacích�na�album�loňského�roku.
Své� výročí� v� rámci� festivalu�

oslaví� také� česko-německá� jazzová�
scéna,� která� už� po� dvacáté� svede� na�
pódium� hudebníky� z� obou� zemí� a�
i� letos� se� návštěvníci� mohou� těšit�
na� jejich� speciální� společný� projekt�
připravený� přímo� pro� festival.�
Výjimečnost� takto� pojaté� jazzové�
scény� v�Boskovicích� stvrzují� i� slova�
jejího� spolupracovníka,� hudebníka�
a� pedagoga� z� Drážďan� Hartmuta�
Dorschnera:� „Už� několikrát� jsem�
měl� možnost� zúčastnit� se� jazzové�
scény� v� Boskovicích� a� poznal� jsem�
řadu�zajímavých�českých�hudebníků,�
se� kterými� dále� spolupracuji.�
Jedná� se� bezpochyby� o� jeden� z�
nejzajímavějších� česko-německých�
projektů� tohoto� druhu,� a� to� jak� po�
umělecké,� tak� po� dramaturgické�
stránce.”�

Výtvarná scéna nabídne výlet 
do minulosti, otevře ale i témata 
současná
Ve� spolupráci� s� Muzeem� regionu�

Boskovicka� připravují� organizátoři�
např.� výstavu� děl� malíře,� grafika,�
kreslíře� a� pedagoga� s� hudební� i�
literární�minulostí�Vladimíra�Kokolii,�
či� prostřednictvím� výběru� z� koláží�
a� karikatur� z� celého� jeho� tvůrčího�
období� představí� příběh� Adolfa�
Hoffmeistera,� středoevropského�

intelektuála� se� silnými� mravními� a�
etickými�zásadami.�
Už� neodmyslitelnou� součástí�

festivalové�nabídky�jsou�v�posledních�
letech� také� exteriérové� výtvarné�
instalace.� V� rámci� nich� představí�
svou� aktuální� tvorbu� vycházející�
ze� street� artu� slovenský� výtvarník�
Erik� Binder,� další� práce� deseti�
výtvarníků� vzniknou� přímo� na�
místě,�bezprostředně�před� festivalem�
inspirované�aktuální�atmosférou.

Na své si přijdou i divadelní a 
filmoví fanoušci
Divadelní� představení� pro� děti�

i� dospělé,� open-air� i� v� interiéru,�
doplněná�dílnami�a�besedami�s�tvůrci,�
takové� nabídky� se� na� festivalu� opět�
dočkají� divadelní� fanoušci.� Jednou�
z� prvních� potvrzených� inscenací�
je� autorská,� rodinná� i� firemní,�
tragikomedie� skupiny� Akolektiv�
Helmut�s�názvem�Lidé�v�situaci.�
A� pokud� by� chtěl� někdo� strávit�

pobyt� na� boskovickém� festivalu� v�
kině,�i�to�je�možné.�Filmové�projekce�
nabídnou�od� ranních� až�do�pozdních�
večerních� hodin� celovečerní�
evropské,� studentské� i� dokumentární�
filmy.� Každoroční� filmový� profil� se�
letos�zaměří�na�tvorbu�Ivana�Passera,�
režiséra�a� scénáristy�Československé�
nové�vlny�šedesátých�let.
Boskovice,� festival� pro� židovskou�

čtvrť,�7.–10.�července�2022
Pořádá� Unijazz� –� sdružení� pro�

podporu� kulturních� aktivit� ve�
spolupráci�s�městem�Boskovice.�

 Kristýna Férová

Muzeum Blanenska dokončuje novou stálou 
expozici. Zaměří se na Moravský kras

BLANSKO� -� Pracovníci� Muzea�
Blanenska� právě� dokončují� přípravy�
nové� stálé� expozice,� která� se�
bude� věnovat� Moravskému� krasu.�
Návštěvníkům� představí� například�
objevitele� unikátního� podzemí,� jeho�
geologickou� minulost� i� některé�
zajímavé�nálezy.�
Nová�expozice�nese�název�Obrazy�

z� Moravského� Švýcarska,� jak� se�
v� minulosti� krasové� krajině� říkalo.�
Zpřístupněna�bude�v�únoru� letošního�
roku.
„Moravský� kras� je� zásadním�

tématem,� kterým� se� Muzeum�
Blanenska� zabývá.� Máme� ve� sbírce�
spoustu�unikátů,�jako�jsou�přírodniny,�
speleologické�mapy�a�další�exponáty.�
Stálá�expozice�Obrazy�z�Moravského�
Švýcarska�částečně�nahradí�dosavadní�
výstavu� Objevitelé� Moravského�
krasu,� která� je� umístěná� ve� sklepení�
zámku.� Rozšíří� se� ještě� o� prehistorii�
regionu�od�prvohor�až�pro�čtvrtohory,“�
přiblížila� ředitelka�Muzea�Blanenska�
Pavlína�Komínková.
Nová� stálá� expozice� najde� své�

místo� ve� třech� komnatách� v� prvním�
patře�zámku,�kde�ještě�nedávno�sídlila�
výstava� Bydlení� na� blanenském�

zámku.� Návštěvníkům� postupně�
představí� badatele� a� objevitele�
Moravského� krasu� od� Jindřicha�
Wankla,� přes�Martina� Kříže� a� Karla�
Josefa� Mašky� až� po� Jana� Kniese� či�
Karla� Absolona.� Expozice� ukáže�
i�řadu�jedinečných�předmětů�nejen�ze�
sbírek�Muzea�Blanenska.
„Návštěvníci� uvidí� například�

originální�zuby�a�kosti�mamuta,�kostru�

jeskynního� medvěda� zapůjčenou�
z�Moravského�zemského�muzea�nebo�
unikátní� 3D� tiskovou� kopii� kostry�
jeskynního� lva.� Chybět� nebude� ani�
potápěčský� skafandr� Dräger,� který�
Karel�Absolon� využíval� k� průzkumu�
Horního� jezírka� v� Macoše� a� toku�
Punkvy� v� Punkevních� jeskyních,“�
podotkla�ředitelka.
Ve� výstavních� místnostech�

nebudou� chybět� ani� nerosty,� horniny�
a� zkameněliny.� Nepřehlédnutelnou�
součástí� nové� stálé� expozice� pak�
budou�originální�malby�a�velkoplošné�
grafiky.� Muzeum� si� je� nechalo�
vyhotovit� u� umělců,� kteří� se� věnují�
paleologickým� rekonstrukcím,� jako�
jsou� Petr� Modlitba,� Pavel� Dvorský,�
Adam�Kašpar�a�Jiří�Svoboda.�
Tvůrci� expozice� mysleli� i� na�

dětské� návštěvníky.� „Průvodcem�
expozicí� bude� Jindřich� Nickamínek.�
U�každého�tématu�děti�najdou�zásuvky�
s� interaktivními� prvky,� například� si�
poslechnou� příběhy,� prolistují� knihy�
nebo�osahají�kosti�a�kameny.�Se�vším�
je� bude� seznamovat� právě� Jindřich�
Nickamínek,“�dodala�ředitelka�Muzea�
Blanenska�Pavlína�Komínková.
Vernisáž� nové� expozice� Obrazy�

z�Moravského�Švýcarska�se�uskuteční�
24.�února�v�18:00�hodin.�
V� posledních� letech� se� jedná� již�

o�třetí�novou�stálou�expozici.�Muzeum�
už� otevřelo� stálé� výstavy� Cesta� do�
pravěku� Blanenska� a� Blanenská�
umělecká� litina.� Do� budoucna� se�
plánují�ještě�nové�expozice�věnované�
měřicí� technice� a� olomučanské�
keramice.�� Zdroj: www.blansko.cz

Policisté varují seniory před podvodníky
REGION�-�Policie�České�republiky�

spustila�osvětovou�kampaň,�která�má�
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Nemocnice Letovice, 
příspěvkové organizace 
Jihomoravského kraje, 
zastoupená ředitelkou 
Nemocnice Letovice, 

přijme do pracovního poměru 
„všeobecnou sestru“ 
a „praktickou sestru“

POŽADAVKY: odborná způsobilost dle z. č. 96/2004 Sb., - 
způsobilost k výkonu povolání praktická nebo všeobecná 
sestra, pečlivost, spolehlivost, morální a občanská 
bezúhonnost, schopnost týmové spolupráce. 
ZAMĚSTNANECKÉ VÝHODY: zaměstnání na dobu neurčitou, 
příspěvek na stravování, podnikové stravování, 6 týdnů 
dovolené, příspěvky z FKSP (na rekreaci, cvičení, masáže, 
apod.), možnost dalšího vzdělávání v oboru.
Žádosti zasílejte na e-mail: info@nemletovice.cz, popř. na adresu: 
Nemocnice Letovice, p. o., Pod Klášterem 17, 679 61 Letovice. 
Bližší informace pro uvedené pracovní pozice podá 
kontaktní osoba Mgr. Portlová Emílie, tel.: 601 392 798, 
e-mail: portlova@nemletovice.cz.

Nemocnice Letovice, 
příspěvkové organizace 
Jihomoravského kraje, 
zastoupená ředitelkou 
Nemocnice Letovice, 

přijme do pracovního poměru 
„lékaře/lékařku“

POŽADAVKY: odborná způsobilost dle z. č. 95/2004 Sb., ve 
znění pozdějších předpisů, v oboru, jehož součástí je jeden 
z těchto základních kmenů: chirurgický, interní, všeobecné 
praktické lékařství, popř. i lékař bez atestace. 
NABÍZÍME: hlavní pracovní poměr na plný i částečný úvazek, 
motivující mzdové ohodnocení, maximální podporu 
vzdělávání, příspěvek na stravování, podnikové stravování, 
6 týdnů dovolené, příspěvky z FKSP (na rekreaci, cvičení, 
masáže, apod.).
Žádosti zasílejte na e-mail: info@nemletovice.cz, popř. na adresu: 
Nemocnice Letovice, p. o., Pod Klášterem 17, 679 61 Letovice. 
Bližší informace podá ředitelka nemocnice 
MUDr. Královcová Drahoslava, tel.: 601 392 800.

Nestíháte vracet knihy v otvírací 
době knihovny? 

24 hodin denně, 
7 dní v týdnu. 

Zkrátka kdykoliv 
vám to vyhovuje.

Biblioskříňka
umožňuje vrátit vypůjčené 
knihy.

Jak si vypůjčit e -knihy?
Krok za krokem:

1. Zaregistrujte se v knihovně a uveďte svůj e -mail.

2. Zaregistrujte se na portálu palmknihy.cz se 
stejným e -mailem jako v knihovně.

3. Stáhněte si do svého mobilního zařízení aplikaci 
ereading. (Google play, app store)

4. Přihlaste se do on -line katalogu knihovny 
Boskovice.

5. U vybrané e -knihy zvolte zelené tlačítko 
půjčit e -knihu.

6. Kniha se objeví v aplikaci 
ereading - online,
klikněte na ni, 
přesuňte do 
místní...

a začtěte se!

Chcete změnit povolání?

Zrcadlo Blanenska a Boskovicka, zpravodajský magazín okresu 

Blansko. Vydavatel BBN s. r. o., Sokolská 13, 680 01 Boskovice, 

IČ: 277 12 770, evidenční číslo MK ČR E 17 259. 

Redakce: Radim Hruška (777 967 332, radim@bbnsro.info). 

Inzerce: 774 408 399, j.oldrich@centrum.cz. 

Adresa: Sokolská 13, 680 01 Boskovice, e-mail:  radim@ bnsro.info. 

Tiskne: VLTAVA LABE MEDIA a.s. Tiskárna Novotisk Olomouc. 

Nevyžádané materiály se nevracejí. Za pravdivost údajů v inzerci 

odpovídá autor. Materiály označené jako PI jsou placenou inzercí. 

Dopisy čtenářů nevyjadřují stanovisko redakce. 

pořádá pod záštitou
Ing. Kateřiny Gerbrichové, starostky města Velké Opatovice

5. února 2022
27. ročník turistického pochodu

OPATOVSKÉ
ŠMAJD
Trasy: 50, 33, 22, 17, 10, 6, 2 km
Start a cíl: sokolovna Velké Opatovice
Čas startu: 6.00 – 11.00 hod
Start i z Letovic nádraží ČD: 15, 28, 32, 37, 44 km   6.30 – 9.00 hod

AKCE SE USKUTEČNÍ ZA PODPORY:

Pohostinství u Klementů
POHORA

Autovraky.net
Roman Šich

INFORMACE:    www.kctmalahana.cz    Facebook: Opatovské šmajd

KLUB ČESKÝCH TURISTŮ MALÁ HANÁ
Velké Opatovice

Tento projekt je spolufinancován městem Velké Opatovice.
Pro každého účastníka je připraven diplom a odměna. 
Občerstvení po celý den zajištěno. 

PROSÍME O DODRŽOVÁNÍ VŠECH OPATŘENÍ K PANDEMII COVID-19.

OPATOVSKÉ

 sokolovna Velké Opatovice

Start i z Letovic nádraží ČD: 15, 28, 32, 37, 44 km   6.30 – 9.00 hod

Juwana 
Jenkins 
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Band 

Zámecký skleník 
Boskovice
Vstupné: 280 Kč / 250 Kč9/2 Středa
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Výstavba Komunitního centra 
Hrádkov jde zatím podle plánu

HRÁDKOV�-�V�pátek�21.�1.�2022�
se� konal� kontrolní� den� investiční�
akce�„Komunitní�centrum�Hrádkov“.�
Za�město� Boskovice� se� ho� zúčastnil�
místostarosta�Petr�Malach�a�investiční�
referentka�Marie�Zezulová.�Za�občany�
Hrádkova� předseda� osadního� výboru�
Miroslav�Bartoň�a�Rudolf�Sehnal.
Výstavba� byla� zahájena� na� jaře�

roku� 2021� a� dokončena� by�měla� být�
do�konce�letošního�května.
Jedná� se� o� dvoupodlažní�

podsklepenou�budovu,�kde�v�přízemí�
je�umístěna�prostorná�klubovna,�která�

bude�plnit�funkci�společenského�sálu�
a�bude�také�sloužit�jako�tělocvična.
V� patře� bude� umístěna� kancelář�

osadního� výboru,� klubovna� a�
knihovna.� Budova� je� řešena� jako�
bezbariérová.
Na�tuto�investiční�akci�město�čerpá�

prostřednictvím� MASS� Boskovicko�
PLUS�dotaci�z�IROP,�z�výzvy�Sociální�
služby�a�komunitní�centra� II.�Dotace�
byla� přiznána� ve� výši� 5,7� mil.� Kč,�
z� městského� rozpočtu� je� na� stavbu�
vyčleněno�13,5�mil.�Kč.

 Text a foto Jaroslav Parma

Tříkrálová sbírka byla rekordní
REGION�-�Charita�Blansko�děkuje�

vám� všem,� kteří� na� počátku� nového�
roku� přijali� tříkrálové� koledníky.�
Díky�nim� je� letošní�výtěžek�nejvyšší�
v� historii� Tříkrálové� sbírky� na�
Blanensku.
Celkový� průběžný� výsledek�

Tříkrálové� sbírky� na� Blanensku� ke�
dni� 21.� ledna� činí� 2� 817� 315� korun.�
Z�toho�lidé�na�charitní�práci�darovali�
2�725�023�korun�přímo�do�tříkrálových�
kasiček� a� aktuálně� 92� 292� korun�
online.�Protože�koleda�běží�dál,�může�
se�tato�částka�ještě�zvýšit.
“Dary� ze� sbírky� využijeme�

především� na� rozvoj� charitních�
služeb� v� blanenském� regionu� –� na�
práci�Mobilního�hospice�sv.�Martina,�
na� podporu� seniorů,� zdravotně�
postižených� lidí� i� rodin� s� dětmi�
v� regionu,� na� nákup� aut� na� cesty�
pečovatelek� a� zdravotních� sester�

do� domovů� lidí� na� Blanensku� a� na�
podporu� Charitní� záchranné� sítě� –�
okamžité� pomoci� lidem,� pro� které�
není� v� daném� okamžiku� dostupná�
žádná� jiná� pomoc.� Dále� bychom� se�
v�tomto�roce�chtěli�ještě�více�zaměřit�
na�individuální�pomoc�lidem,�kteří�se�
dostanou� do� těžké� finanční� situace�
například�z�důvodu�energetické�krize,�
pandemie� nemoci� COVID-19� nebo�
zdravotních�a�dalších�důvodů,”�uvedl�
ředitel� Oblastní� charity� Blansko�
Pavel�Kolmačka.�
A� dodal:� „Děkujeme� dárcům� za�

štědrost,� tříkrálovým� asistentům�
v� obcích,� farnostem,� obcím� a�
všem� lidem,� kteří� se� na� sbírce� a� na�
doprovodných� tříkrálových� akcích�
jakkoliv� podíleli.� Děkujeme� všem�
králům,�kteří�nám�věnovali�svůj�čas�a�
vyšli�koledovat�do�ulic.�Velmi�si�toho�
vážíme.“� Radim Hruška

Třicetileté výročí oslaví multižánrové Boskovice 
ve společnosti festivalových stálic i nových tváří

BOSKOVICE� -� Festival� pro�
židovskou� čtvrť� letos� oslaví� své�
kulatiny.�Už�potřicáté�pozve�Unijazz�
milovníky� letních� festivalů� na�
začátku� prázdnin� do� Boskovic� na�
pestrou� přehlídku� hudby,� divadel,�
filmů,� výstav� a� dalších� akcí.� Termín�
tentokrát� padl� na� druhý� prázdninový�
víkend�7.�–10.�července�a�s�další�vlnou�
předprodeje� odkrývají� organizátoři�
první�jména�účinkujících.�
Co� znamená� tak� dlouhá� historie�

festivalu�v�číslech?�První�prázdninové�
dny� v� předchozích� letech� strávilo�
v� malém� moravském� městě� na� 100�
000� návštěvníků� a� takřka� 6� 000�
umělců.� Na� akci� s� nezaměnitelnou�
atmosférou� tak� vystoupilo� více� než�
1� 150� hudebních� projektů,� odehrálo�
se� více� než� 600� filmových� projekcí,�
přes� 300� divadelních� představení,�
minimálně� 150� výstav� a� výtvarných�
projektů,� více� než� 120� autorských�
čtení� a� přednášek� a� stovky� dalších�
doprovodných�akcí.
„Dnes�už�ne�všichni,� kteří� festival�

připravujeme,� jsme� byli� i� u� jeho�
úplných� začátků.� Třicáté� výročí� pro�
nás� tedy� znamená� zejména� tradici� a�
také�zodpovědnost,�která�se�s�ní�pojí�–�
vůči�jejím�zakladatelům�a�samozřejmě�
i� vůči� všem� návštěvníkům,“� říká�
dramaturg� a� koordinátor� programu�
Antonín� Kocábek� a� dodává:� „Tímto�
bychom� chtěli� poděkovat� všem� těm,�
kteří� se� do� Boskovic� opakovaně�
vrací�a�tuto�tradici�nám�tak�pomáhají�
aktivně�spoluvytvářet.”
Kulturně� bohatý� a� pestrý� začátek�

letních� prázdnin� čeká� Boskovice� i�

letos� a� program�opět� zavede� zájemce�
na� řadu� míst� ve� městě,� ať� už� do�
synagogy� a� ulic� židovské� čtvrti,� na�
hrad,�do�skleníku�v�zámeckém�parku,�
do�amfiteátru�letního�kina�či�do�muzea.�
V� rámci� festivalového� projektu�

Fokus�se�tentokrát�napříč�dramaturgií�
představí� maďarská� scéna� a�
hlavní� festivalový� program,� který�
nezapomíná� ani� na� děti,� jako� vždy�
doplní� řada� doprovodných� akcí�
–� workshopů,� komentovaných�
prohlídek�či�besed.

Návštěvníky čeká žánrově pestrá 
hudební nabídka
Pozvání� na� oslavu� už� přijali�

devítinásobná� držitelka� ceny� Anděl�
Lenka� Dusilová� za� doprovodu�
kapely�Květy,� s�Unijazzem� i� historií�
festivalu� bytostně� spjatá� legenda�
české� alternativní� scény� Už� jsme�
doma,� americká� rocková� formace�
Girls� Against� Boys,� pro� kterou� to�
bude� jedna� z� pouhých� dvou� českých�
zastávek� na� rozsáhlém� evropském�
turné,�kterým�slaví�rovněž�své�třicáté�
narozeniny.�Ale� v� kontrastu� k� těmto�
bouřlivákům� nebude� chybět� ani� celá�
řada� akustické� hudbě� se� věnujících�
interpretů,� jako� například� jemně�
poetický� písničkář� Mirek� Kemel� se�
svým�bandem.
V� programu� budou� mít� své� místo�

i� další� interpreti,� jejichž� historie�
se� s� tou� festivalovou� dlouhá� léta�
protíná,� jako� jsou� jazzově-taneční�
Oswald� Schneider,� nervní� OTK�
nebo�brněnská� legenda�Ještě� jsme�se�
nedohodli,�ale�zároveň�zahrají�i�zcela�

současná� a� progresivní� jména,� jako�
jsou� například� olomoučtí� Dirty� Old�
Dogs,� elektropopový� projekt� Léto� s�
Monikou�či�mladí�něco�něco,� jejichž�
druhé�album�se�opakovaně�objevuje�v�
nominacích�na�album�loňského�roku.
Své� výročí� v� rámci� festivalu�

oslaví� také� česko-německá� jazzová�
scéna,� která� už� po� dvacáté� svede� na�
pódium� hudebníky� z� obou� zemí� a�
i� letos� se� návštěvníci� mohou� těšit�
na� jejich� speciální� společný� projekt�
připravený� přímo� pro� festival.�
Výjimečnost� takto� pojaté� jazzové�
scény� v�Boskovicích� stvrzují� i� slova�
jejího� spolupracovníka,� hudebníka�
a� pedagoga� z� Drážďan� Hartmuta�
Dorschnera:� „Už� několikrát� jsem�
měl� možnost� zúčastnit� se� jazzové�
scény� v� Boskovicích� a� poznal� jsem�
řadu�zajímavých�českých�hudebníků,�
se� kterými� dále� spolupracuji.�
Jedná� se� bezpochyby� o� jeden� z�
nejzajímavějších� česko-německých�
projektů� tohoto� druhu,� a� to� jak� po�
umělecké,� tak� po� dramaturgické�
stránce.”�

Výtvarná scéna nabídne výlet 
do minulosti, otevře ale i témata 
současná
Ve� spolupráci� s� Muzeem� regionu�

Boskovicka� připravují� organizátoři�
např.� výstavu� děl� malíře,� grafika,�
kreslíře� a� pedagoga� s� hudební� i�
literární�minulostí�Vladimíra�Kokolii,�
či� prostřednictvím� výběru� z� koláží�
a� karikatur� z� celého� jeho� tvůrčího�
období� představí� příběh� Adolfa�
Hoffmeistera,� středoevropského�

intelektuála� se� silnými� mravními� a�
etickými�zásadami.�
Už� neodmyslitelnou� součástí�

festivalové�nabídky�jsou�v�posledních�
letech� také� exteriérové� výtvarné�
instalace.� V� rámci� nich� představí�
svou� aktuální� tvorbu� vycházející�
ze� street� artu� slovenský� výtvarník�
Erik� Binder,� další� práce� deseti�
výtvarníků� vzniknou� přímo� na�
místě,�bezprostředně�před� festivalem�
inspirované�aktuální�atmosférou.

Na své si přijdou i divadelní a 
filmoví fanoušci
Divadelní� představení� pro� děti�

i� dospělé,� open-air� i� v� interiéru,�
doplněná�dílnami�a�besedami�s�tvůrci,�
takové� nabídky� se� na� festivalu� opět�
dočkají� divadelní� fanoušci.� Jednou�
z� prvních� potvrzených� inscenací�
je� autorská,� rodinná� i� firemní,�
tragikomedie� skupiny� Akolektiv�
Helmut�s�názvem�Lidé�v�situaci.�
A� pokud� by� chtěl� někdo� strávit�

pobyt� na� boskovickém� festivalu� v�
kině,�i�to�je�možné.�Filmové�projekce�
nabídnou�od� ranních� až�do�pozdních�
večerních� hodin� celovečerní�
evropské,� studentské� i� dokumentární�
filmy.� Každoroční� filmový� profil� se�
letos�zaměří�na�tvorbu�Ivana�Passera,�
režiséra�a� scénáristy�Československé�
nové�vlny�šedesátých�let.
Boskovice,� festival� pro� židovskou�

čtvrť,�7.–10.�července�2022
Pořádá� Unijazz� –� sdružení� pro�

podporu� kulturních� aktivit� ve�
spolupráci�s�městem�Boskovice.�

 Kristýna Férová

Muzeum Blanenska dokončuje novou stálou 
expozici. Zaměří se na Moravský kras

BLANSKO� -� Pracovníci� Muzea�
Blanenska� právě� dokončují� přípravy�
nové� stálé� expozice,� která� se�
bude� věnovat� Moravskému� krasu.�
Návštěvníkům� představí� například�
objevitele� unikátního� podzemí,� jeho�
geologickou� minulost� i� některé�
zajímavé�nálezy.�
Nová�expozice�nese�název�Obrazy�

z� Moravského� Švýcarska,� jak� se�
v� minulosti� krasové� krajině� říkalo.�
Zpřístupněna�bude�v�únoru� letošního�
roku.
„Moravský� kras� je� zásadním�

tématem,� kterým� se� Muzeum�
Blanenska� zabývá.� Máme� ve� sbírce�
spoustu�unikátů,�jako�jsou�přírodniny,�
speleologické�mapy�a�další�exponáty.�
Stálá�expozice�Obrazy�z�Moravského�
Švýcarska�částečně�nahradí�dosavadní�
výstavu� Objevitelé� Moravského�
krasu,� která� je� umístěná� ve� sklepení�
zámku.� Rozšíří� se� ještě� o� prehistorii�
regionu�od�prvohor�až�pro�čtvrtohory,“�
přiblížila� ředitelka�Muzea�Blanenska�
Pavlína�Komínková.
Nová� stálá� expozice� najde� své�

místo� ve� třech� komnatách� v� prvním�
patře�zámku,�kde�ještě�nedávno�sídlila�
výstava� Bydlení� na� blanenském�

zámku.� Návštěvníkům� postupně�
představí� badatele� a� objevitele�
Moravského� krasu� od� Jindřicha�
Wankla,� přes�Martina� Kříže� a� Karla�
Josefa� Mašky� až� po� Jana� Kniese� či�
Karla� Absolona.� Expozice� ukáže�
i�řadu�jedinečných�předmětů�nejen�ze�
sbírek�Muzea�Blanenska.
„Návštěvníci� uvidí� například�

originální�zuby�a�kosti�mamuta,�kostru�

jeskynního� medvěda� zapůjčenou�
z�Moravského�zemského�muzea�nebo�
unikátní� 3D� tiskovou� kopii� kostry�
jeskynního� lva.� Chybět� nebude� ani�
potápěčský� skafandr� Dräger,� který�
Karel�Absolon� využíval� k� průzkumu�
Horního� jezírka� v� Macoše� a� toku�
Punkvy� v� Punkevních� jeskyních,“�
podotkla�ředitelka.
Ve� výstavních� místnostech�

nebudou� chybět� ani� nerosty,� horniny�
a� zkameněliny.� Nepřehlédnutelnou�
součástí� nové� stálé� expozice� pak�
budou�originální�malby�a�velkoplošné�
grafiky.� Muzeum� si� je� nechalo�
vyhotovit� u� umělců,� kteří� se� věnují�
paleologickým� rekonstrukcím,� jako�
jsou� Petr� Modlitba,� Pavel� Dvorský,�
Adam�Kašpar�a�Jiří�Svoboda.�
Tvůrci� expozice� mysleli� i� na�

dětské� návštěvníky.� „Průvodcem�
expozicí� bude� Jindřich� Nickamínek.�
U�každého�tématu�děti�najdou�zásuvky�
s� interaktivními� prvky,� například� si�
poslechnou� příběhy,� prolistují� knihy�
nebo�osahají�kosti�a�kameny.�Se�vším�
je� bude� seznamovat� právě� Jindřich�
Nickamínek,“�dodala�ředitelka�Muzea�
Blanenska�Pavlína�Komínková.
Vernisáž� nové� expozice� Obrazy�

z�Moravského�Švýcarska�se�uskuteční�
24.�února�v�18:00�hodin.�
V� posledních� letech� se� jedná� již�

o�třetí�novou�stálou�expozici.�Muzeum�
už� otevřelo� stálé� výstavy� Cesta� do�
pravěku� Blanenska� a� Blanenská�
umělecká� litina.� Do� budoucna� se�
plánují�ještě�nové�expozice�věnované�
měřicí� technice� a� olomučanské�
keramice.�� Zdroj: www.blansko.cz

Policisté varují seniory před podvodníky
REGION�-�Policie�České�republiky�

spustila�osvětovou�kampaň,�která�má�
seniory� varovat� před� podvodníky.�
Vybrané� skupiny� lidí� s� pevnou�
telefonní�linkou�dostanou�preventivní�
vzkaz.� V� něm� je� policisté� upozorní�
na� riziko� podvodů,� kterých� se�
pachatelé� dopouštějí� prostřednictvím�
telefonu.� Vzkaz� je� předem� nahraný�

a� příjemcům� ho� pustí� automat.�
Senioři�se�stávají�terčem�podvodníků�
stále�častěji.�Okradený�mnohdy�přijde�
o�veškeré�finanční�prostředky.�Zažívá�
pak�existenční�problémy�a�potýká�se�
se�zdravotními�a�psychickými�dopady�
z�prožitého�traumatu.
Podvodníci� se� na� seniory� po�

telefonu� obracejí� podle� osvědčeného�

scénáře.� „Senioři� jsou� v� tomto�
kontextu� nejčastěji� obelháváni�
legendou� VNUK.� To� znamená,�
že� pachatel� se� prostřednictvím�
telefonního� hovoru� začne� vydávat�
za� rodinného� příslušníka,� nejčastěji�
vnuka,�který�se�dostal�do�tíživé�životní�
situace� a� pod� tlakem� smyšlených�
okolností� a� časové� tísně� potřebuje�

rychlou� finanční� výpomoc.� Přičemž�
podvodný� navolávač� nepochybuje�
o� tom,� že� senior� v� obavě� o� své�
vnouče� na� vyjednávání� a� podvod�
přistoupí,“� popsala� policistka�
Zdeňka�Procházková.�Policisté� proto�
ve� spolupráci� s� provozovatelem�
informační� linky� 1188� spustili�
osvětovou�kampaň.�  (hrr)
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Podařilo se vyjednat náhradní 
přímé spojení Jevíčka a Velkých 
Opatovic s Brnem

REGION - „V pondělí 17. 
ledna proběhlo jednání o dopravní 
obslužnosti regionu Boskovicka 
a Velkých Opatovic, které svolali 
představitelé Jihomoravského kraje. 
Dne 3. 11. 2021 byl ukončen spoj 
Moravská Třebová – Brno, který 
byl pro cestující z Opatovicka a 
Boskovicka jediným přímým spojem 
bez přesedání do krajského města. 
Spoj byl hojně využíván studenty, 
pracujícími v Brně a také seniory,“ 
uvádí senátorka Jaromíra Vítková, 
která v této věci vyvolala již 
v listopadu 2021 důležité jednání.

Soukromý dopravce provoz linky 

zrušil, mimo jiné, z důvodu nedostatku 
řidičů. Na základě apelů od občanů a 
zástupců samospráv senátorka Jaromíra 
Vítková vyvolala on-line setkání 
se zástupci Jihomoravského kraje, 
Pardubického kraje, KORDIS JMK, 
MD ČR, ŘSD ČR a dopravce, aby 
hledali řešení nepříznivé situace. A právě 
na návrhy této online diskuze navázal 
KORDIS JMK a představil návrh řešení 
do doby ukončení vlakové výluky.

Od 1. 3. 2022 budou moci obyvatelé 
obcí v dané oblasti využít 3 spojů 
vedených v ranní době a 3 zpátečních 
spojů v odpolední době. Tyto spoje 
vzniknou propojením 3 existujících 

linek a přidáním dalších odjezdů linky 
234 mezi Blanskem a Boskovicemi, 
aby byly minimalizovány vícenáklady 
se zavedením těchto spojů. V Brně 
bude linka ukončena v Králově Poli 
u nádraží, kde je přestup do všech 
důležitých směrů v Brně.

„Řešení je v době výluky na trati 
zlepšením pro cestující, nebudou 
muset přesedat a autobus je zaveze 
až do Králova Pole v Brně. Je nutné 
upozornit, že v Boskovicích nebude 
moci autobus zajíždět k nemocnici. 
Důležité je, že představitelé 
Jihomoravského kraje již nyní 
připravují jízdní řády pro období po 

ukončení výluky železniční dopravy 
a jednají s dopravci. Zazněl příslib 
dalšího společného jednání během 
února,“ zakončila senátorka Vítková.

„Náhradní řešení linky Velké 
Opatovice-Boskovice-Blansko-Brno 
vítáme, je však důležité připravovat 
návrhy na období po zrušení výluky. 
Samosprávy Velkoopatovicka 
jsou připraveny k jednání 
s Jihomoravským krajem i KORDIS 
JMK. Tato přímá komunikace 
mezi námi jistě přinese pozitivní 
výsledek,“ sdělila starostka Velkých 
Opatovic Kateřina Gerbrichová.

 Barbora Palánová

Stavba nového obchodního centra 
v Blansku už začala

Dokončení ze str. 1

Opěrnou zeď by dělníci měli 
dokončit v únoru, následovat pak 
budou zemní práce a přeložky 
inženýrských sítí. V areálu se musí 
přeložit ještě páteřní plynovod, 
vedení elektřiny a další rozvody. 
„Poté začnou zemní práce na 
základech a vlastní stavba nových 
objektů. Do konce roku chceme mít 
všechny hlavní stavby dokončeny,“ 
doplnil Bohumil Synek.

Na jaké obchody se mohou místní 
těšit, zatím M. S. Blanenská odhalit 
nechce, podle jejích zástupců má 
ale společnost už sepsané smlouvy 
o budoucí spolupráci s většinou 
nájemců nových obchodních prostor.

Součástí stavby nového komplexu 
bude také napojení na stávající 
komunikace pomocí nového 
kruhového objezdu.

„Nyní připravujeme jednání 
s policií a městem ohledně 
harmonogramu výstavby nové 
okružní křižovatky. Plánujeme, že by 
ulice Poříčí i v průběhu stavebních 
prací měla zůstat  průjezdná alespoň 
jedním pruhem. Přesné termíny zatím 
neznáme, předpokládáme ale, že bude 
dokončená ještě letos,“ odhaduje 
Bohumil Synek.

„Stavební ruch v areálu bývalých 
skleníků nyní opravdu nabral tempo, 
snad to pomůže zahnat pochybnosti 
těch, kteří nevěřili, že se nové obchodní 
centrum na místě bývalých skleníků 
podaří zrealizovat,“ okomentoval 
starosta Blanska Jiří Crha.

„Určitě uvítáme, když zůstane 

zachovaný alespoň částečný 
průjezd křižovatkou po celou dobu 
výstavby nového kruhového objezdu. 
Dopravních omezení nejen na hlavním 
tahu městem bylo zejména v loňském 
roce hodně,“ doplnil Jiří Crha.

V souvislosti s budováním nového 
obchodního centra se doplnění ještě 
letos dočká také Sportovní ostrov. 
Na pravém břehu řeky Svitavy totiž 
město vybuduje nový chodníček. 
„Právě probíhá veřejná soutěž na 
zhotovitele nového mlatového 

chodníčku, který povede od Expalu 
podél celého okruhu až k cestě 
vedoucí ke splavu. Podél něho 
doplníme lavičky i odpadkové koše,“ 
popsala vedoucí odboru správy 
a rozvoje města Petra Skotáková. 
Projekt za téměř 1,5 milionu korun 
by měl být hotový do léta.

Nové obchodní centrum by 
v areálu někdejších skleníků mělo být 
dokončené v březnu 2023. Obchodní 
prostory doplní také nové parkoviště, 
lavičky i osázené zelené plochy. 

Podél břehu Svitavy vznikne prostor 
nového parku, osazení zelených 
ploch i mobiliář zajistí zhotovitel, 
město si zelené plochy a mobiliář po 
dokončení stavby převezeme a bude 
zajišťovat jejich údržbu.

„Přímo u řeky díky tomu vznikne 
nově upravená odpočinková zóna, 
menší park, který by se sám o sobě 
mohl stát cílem pro pěší a návštěvníky 
Sportovního ostrova,“ plánuje 
starosta Blanska.

 Zdroj:www.blansko.cz

Do Boskovic vtrhne legenda té nejsvobodnější hudby
Gatema Holding expanduje na slovenský trh

BOSKOVICE - Gatema Holding 
s.r.o. vstupuje se 60% podílem do 
slovenské fi rmy d2B s.r.o., která 
poskytuje IT služby v oblasti 
podnikových informačních systémů. 
Zbývající podíl zůstává v původní 
vlastnické struktuře. 

Obě společnosti jsou dlouholetými 
partnery Asseco Solutions, a.s. Gatema 
působí na trhu informačních systémů 
téměř 30 let a zaměřuje se především 
na prodej a implementaci ERP HELIOS 
iNuvio do segmentů SME. d2B se 
naopak věnuje dodávkám HELIOS 
Nephrite pro segment enterprise. 

„Jedním z cílů této akvizice je 
posílení příležitostí implementace 
ERP systému HELIOS Nephrite 
a získání rozmanitého portfolia 
zákazníků. Zároveň se zvýší pokrytí 

služeb pro stávající i potenciální 
zákazníky v obou zemích s možnostmi 
vzájemného sdílení kapacit. 
Vzniká tak silný tým zkušených a 
kvalifi kovaných odborníků,“ uvedl 
Stanislav Sýkora, CEO a předseda 
jednatelů společnosti Gatema 
Holding s.r.o. Obě fi rmy mají bohaté 
zkušenosti s vývojem a implementací 
podnikových informačních systémů. 
Pro další růst je akvizice dalším 
krokem, který pomůže posílit pozici 
Gatemy na Slovensku a d2B v Česku. 
„Přínos pro zaměstnance obou fi rem 
je určitě pozitivní, v podobě posílení 
stability společnosti, solidního 
fi nančního zázemí i postavení na trhu,“ 
říká František Vlk, majoritní vlastník 
Gatema Holding s.r.o. „Sme nesmierne 
radi, že sa akvizícia so spoločnosťou 

Gatema Holding podarila. Naše 
silné stránky a portfólio služieb sa 
vzájomne dopĺňajú, z čoho budú 
profi tovať obidve spoločnosti. Máme 
ambíciu rozvíjať aktivity v segmente 

enterprise v Českej republike a toto 
strategické partnerstvo nám k tomu 
môže významne napomôcť“, doplnil 
Marián Adzima, spoluzakladatel a 
jednatel d2B s.r.o.  (hrr)

Turisté z Minervy Boskovice zahájili sezonu 2022 v sobotu 15. ledna. Z Kuřimi vyšli na hřeben „moravských Roháčů“ Babího lomu a pak přes  „Lelkovadlo“ 
došli do Blanska a Rájce na vlak. Krásné vycházky se zúčastnilo přes 30 spokojených turistů.  Foto archiv

BOSKOVICE - Téměř na den 
přesně od prvního koncertu před 50 
lety zavítá v sobotu 12.února 2022 
do Boskovic opravdová legenda 
tuzemského jazzu FREE JAZZ 
TRIO OLOMOUC. Patrně nejdéle 
fungující jazzová kapela v Evropě, 
navíc rozšířená na kvarteto, vystoupí 
v Prostoru na Panském dvoře. 
Kdo tu byl předloni na festivalu 
HearMe!, zajisté si pamatuje, jak 
tihle „dědci“ převálcovali i mnohem 
mladší účinkující. Je nabíledni, že 
tahle kapela opět přinese uragán té 
nejsvobodnější hudby!

Kapela vznikla na konci roku 
1971 ze skupiny Jazz Q.E.V., vedené 
pianistou Emilem Viklickým. Ten však 

záhy odešel na vojnu, takže se ostatní 
členové rozhodli dál pokračovat bez 
něj a jeho piana. Změnili tak stylové 
zaměření – z moderního modálního 
jazzu na free jazz. Kapelníkem se stal 
saxofonista Milan Opravil, dalšími 
členy byli kontrabasista Josef Černý a 
bubeník Antonín Náplava. Premiérové 
vystoupení FJT se uskutečnilo 10.února 
1972 na Olomouckých jazzových 
dnech. Od počátku musela kapela čelit 
odporu nejen ofi ciálních kulturních 
úřadů, ale také samotných jazzových 
kolegů především starší generace, 
kteří se na ně dívali skrz prsty. Jedním 
z mála osobností, který se postavil na 
stranu freejazzových rebelantů, byl 
Karel Růžička: „Samozřejmě každá 

generace si přinese svoje. Pokud je 
to ale postaveno na ějakém zdravém 
základě, je to v pořádku. Žádná hudba 
není špatná ze své podstaty, může být 
pouze v rámci své kategorie špatně 
zahraná.“

V roce 1973 začal s triem hrát 
(nejdříve jako host) houslista, 
klarinetista a saxofonista Josef 
Bláha, profesí archeolog. V centru 
Olomouce, kde měl být postaven 
obchodní dům Prior, Bláha se svým 
týmem učinil významné nálezy, 
včetně románské rotundy. Jeho 
snaha pozdržet výstavbu, než bude 
lokalita řádně prozkoumána a nálezy 
zajištěny, ho nakonec připravily 
o zaměstnání. A právě to přivedlo 

tohoto vynikajícího instrumentalistu 
do náruče free jazzu a začala 
nejúspěšnější éra FJT. Současná 
sestava skupiny hraje od roku 1989, 
kdy Milan Opravil ze zdravotních 
důvodů ukončil hudební činnost. 
Vedle původního člena Bláhy tu hrají 
bubeník Petr Večeřa, baskytarista 
Luděk Záruba a od roku 2009 rozšířil 
trio na kvarteto Petr Löffler (alt a 
baryton saxofon).

Free Jazz Trio Olomouc v 
posledních letech nekoncertuje často, 
proto je každé jejich vystoupení 
opravdovým jazzovým svátkem. 
Hlavně jejich zásluhou se free jazz 
stal rovnocenným ostatním jazzovým 
stylům u nás.  Jan Holeček
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Koupím řády a vyznamenání, i socialistické. Stačí SMS, zavolám. Tel.: 608 420 808

www.SexChat21.com  - Erotika registrace zdarma.
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Pro posilující dávku 
mohou přijít i děti 
od dvanácti let

BOSKOVICE�-�Od�pondělí�24.�ledna�2022�mohou�přijít�na�posilovací�třetí�
dávku�vakcíny�do�boskovické�nemocnice�i�osoby�od�dvanácti�let�ve�věku�dva-
náct�až�osmnáct�let,�a�to�po�pěti�měsících�od�druhé�dávky.�
Zájemci�se�mohou�registrovat�přes�centrální�systém�nebo�přijít�i�bez�regis-

trace.�Očkování� probíhá� nyní� již� jen� na� jednom� pracovišti,� a� to� na� dětském�
oddělení�v�prvním�patře,�každé�úterý�od�7�do�14�hodin.

Koupím garáž 
v Boskovicích, platba 

v hotovosti.
Nabídněte - tel.: 774 408 399

Kontakt na inzerci:
telefon: 774 408 399

e-mail: j.oldrich@centrum.cz

Minulý týden byla ve druhém patře nemocnice zahájena rekonstrukce lékařské 
knihovny. Vybavení bylo již ve velmi vysloužilém stavu, stejně jako technické 
zázemí místnosti. Práce budou trvat několik týdnů a výsledkem bude moderní 
prostor sloužící nejen k uložení odborných publikací a knih, ale také pro pořá-
dání porad, seminářů nebo pracovních setkání.

Společnost DISK Multimedia která darovala nemocnici, konkrétně oddělení intenzivní péče MIRP B, kávovar s bohatým příslušenstvím. Dar předala zástupkyně 
společnosti přímo na oddělení. Díky výborné kávě bude náročná práce pro zdravotníky příjemnější.
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Závodníci poměřili síly v prvním 
ročníku Sranda biatlonu

BLANSKO�-�Namísto�lyží�dřevěná�
prkýnka� z� palet� přivázaná� na� nohy�
provázky,� místo� vysněžené� závodní�
dráhy� trať� na� zahradě� s� popraškem�
čerstvě� napadaného� sněhu.� K� tomu�
střelnice� i� stanoviště� s� flusačkami.�
Dům�dětí�a�mládeže�Blansko��připravil�
ve� spolupráci� s� Klubem� biatlonu�
Blansko�novinku,�první� ročník�Sran-
da�biatlonu.
„Rozhodli�jsme�se�uspořádat�závod�

podobný� biatlonu,� určený� zejména�
pro�děti,� zúčastnit� se�ale�mohli� i�do-
spělí.�Běhá�se�na�speciálně�dřevěných�
lyžích,�prknech,�která�se�přivazují�na�
boty.�Je�to�prototyp,�který�kolega�vy-
robil� speciálně� pro� tuto� akci� z� palet.�
Celá� trasa� závodu� vede� po� zahradě�

Domu�dětí�a�mládeže,“�přiblížil�orga-
nizátor�závodu��Jakub�Kostka.
„Je� to� takový� sranda� závod,�

střílí� se� při� něm� na� terč� z� flusacích�
zbraní,� závodníci� střílí� ale� i�vleže�ze�
vzduchovek� na� sklápěcí� terče,� které�
nám�půjčili�biatlonisté.�A�když�někdo�
mine,�máme� trestné� kolečko,� podob-
ně� jako� při� klasických� biatlonových�
závodech,“�vysvětlil.
Původně�měli�závodníci�při�sobotní�

premiéře�nového�závodu�poměřit�své�
síly�na� trávě,� nakonec�všechny�včet-
ně� organizátorů� v� sobotu� dopoledne�
překvapila�nečekaná�sněhová�vánice,�
která� dějiště� závodu� přiblížila� reál-
ným� podmínkám� tohoto� zimního�
sportu.

„Atmosféra� je� díky� napadanému�
sněhu� lepší,� pro� závodníky� je� to� ale�
spíš� komplikace,� sníh� se� jim� lepí� na�
lyže.�Asi�jsme�špatně�namazali.�Je�ale�
fakt,� že� závod� je� o� to� srandovnější,“�
doplnil�se�smíchem�Jakub�Kostka,�ve-
doucí�pedagog�Domu�dětí�a�mládeže�
Blansko.
Do� prvního� ročníku� Sranda� biat-

lonu� se� ve� třech� kategoriích� –� děti,�
dospělí� a� štafeta� dvojic� –� nakonec�
zapojily� necelé� tři� desítky� závod-
níků.� Vítězové� si� pak� domů� odnesli�
medaile� vyrobené� speciálně� pro� tuto�
akci,�diplomy,�pamětní�listy�i�drobné�
odměny.
„Závod� jsme� si�opravdu�užili,� děti�

i� dospělí.� Oslovil� nás� už� nápad� sa-

motný,� do� podobných� akcí� se� rádi�
pouštíme.� Vyšlo� počasí,� všechny� to�
bavilo,� děti� hlavně� střelba.� Byla� to�
legrace,�včetně�pádů.�A�ještě�větší�ra-
dost�měly�oba�synové�z�výhry,“�zhod-
notila�Kateřina�Zouharová,�maminka�
vítěze� soutěže� jednotlivců,� která� ve�
štafetě� dvojic� získala� s� druhým� syn-
em�stříbro.�
Všichni�příchozí�si�v�průběhu�akce�

mohli� vyzkoušet� frisbee� golf� nebo�
laserovou� střelnici,� kterou� zapůjčil�
Klub� biatlonu� Blansko.� Dům� dětí�
a� mládeže� už� plánuje� další� podob-
né� závody.� Prototyp� lyží� si� podle�
organizátorů� budou� moci� zájemci�
�vyzkoušet�i�na�dalších�akcích.

 Zdroj: www.blansko.cz

Tragický požár 
v Jedovnicích

JEDOVNICE�-�V�sobotu�15.�ledna�po�jedenácté�
hodině� vyjeli� hasiči� k� požáru� bytu� v� Jedovnicích.�
Na�místě�zjistili,�že�došlo�k�samouhašení�a�v�bytě�
se�nachází�osoba�bez�známek�života.�Po�průzkumu�
a�odvětrání�bytu�hasiči�předali�událost�Policii�ČR.�
Zásah�ukončili�ještě�před�polednem.�Příčina�vzniku�
požáru�a�výše�škody�je�v�šetření.�� (hrr)

 

Kraj navýšil o pět 
milionů dotační 
program pro 
dobrovolné hasiče

REGION�-�Až�půl�milionu�na�cisternovou�auto-
mobilovou�stříkačku,�300�tisíc�na�rychlý�zásahový�
automobil,� 500� tisíc� korun� na� požární� zbrojni-
ci� nebo� 100� tisíc� korun� na� věcné� vybavení� -� rada�
kraje� na� svém� středečním� jednání� 12.� ledna� 2022�
schválila� dotační� program� na� podporu� dobrovol-
ných�hasičů�v�kraji.
Dotační� program� je� určený� pro� jihomoravské�

obce�coby�zřizovatele�jednotek�sborů�dobrovolných�
hasičů.�
„V�rozpočtu�na�letošní�rok�jsme�na�tento�dotační�

program�vyčlenili�celkem�15�milionů�korun.�Opro-
ti� loňskému� roku� jsme� ho� tak� navýšili� o� 5� mil-
ionů.� Jde� nám� především� o� zlepšení� materiálně�
technického� vybavení� jednotek.� Bez� dobrovol-
ných� hasičů� se� totiž� kraj� prostě� neobejde.� Jsou�
nedílnou� součástí� integrovaného� záchranného�
systému� –� svoji� spolehlivost� dokázali� při� likvida-
ci� následků� tornáda,� v� rámci� pomoci� v� covidem�
přetížených�nemocnicích,�dokazují� to�každý�den,“�
říká�hejtman�Jan�Grolich.
Kraj�podpoří�jednotky�sborů�dobrovolných�hasičů�

také�dalšími�33�miliony�korun�na�spolufinancování�
projektů� realizovaných� v� rámci� dotačního� pro-
gramu�Ministerstva�vnitra�-�generálního�ředitelství�
Hasičského� záchranného� sboru� České� republiky� s�
názvem�Dotace�pro�jednotky�SDH�obcí.�� (zpr)

Soutěž o nejlépe 
opravenou kulturní 
památku začíná

REGION� -� Patnáctý� ročník� tradiční� soutěže�
�Nejlépe� opravená� kulturní� památka� Jihomora-
vského�kraje�vyhlásili�jihomoravští�radní.�Zájemci�
můžou�podávat�přihlášky�do�4.�února�2022.
Vlastníci� oceněných� památek� získají� za� svou�

�renovaci�až�150�tisíc�korun.�
„Budeme�rádi,�když�se�s�námi�podělíte�o�výsled-

ky�vaší�práce.�Věřím,�že�tím�společně�nejen�inspi-
rujeme�další�vlastníky�památek,�ale�taky�jim�třeba�
dodáme� odvahu� pustit� se� do� vlastních� projektů,�
které� dělají� jižní� Moravu� zase� o� něco� krásnější,“�
vyzval� náměstek� hejtmana� pro� oblast� kultury� a�
památkové�péče�František�Lukl.
Stejně�jako�v�minulých�ročnících�rozhodne�o�je-

jich�pořadí�odborná�komise�soutěže.�
Účastníci�se�utkají�taky�o�Cenu�veřejnosti�ve�výši�

60�tisíc�korun,�jejíž�vítěz�vzejde�z�hlasování�pros-

třednictvím�SMS� zpráv.�Otevřené� bude� od� 14.� do�
31.�března.
Ceny� se� budou� udělovat� ve� čtyřech� hlavních�

�kategoriích:
-�velké�stavby�(hrady,�zámky,..)
-�díla�výtvarného�umění�(sochy,�obrazy,..)
-�drobné�stavby�(kapličky,�boží�muka,..)
-�Cena�veřejnosti�(bez�ohledu�na�kategorii).
Účastníkem� soutěže� můžou� být� vlastníci� kul-

turních� památek� nacházejících� se� na� jižní� Mora-
vě� a� zapsaných� v� Ústředním� seznamu� kulturních�
památek�ČR,�jejichž�obnova�skončila�v�roce�2021.�
Zařazené� budou� i� opravy� jejich� ucelených� částí� –�
třeba�střechy,�křídla�budovy�a�podobně.
Přihlášku,�obsahující�písemný�souhlas�vlastníka,�

může�podat�kdokoliv�z�laické�i�odborné�veřejnosti,�
právnické�osoby,�starostové�obcí,�na�jejichž�území�
se�památky�nacházejí,�farnosti�i�spolky.�Je�ji�potře-
ba�doručit�písemně�na�adresu:
Jihomoravský� kraj,� odbor� kultury� a� památkové�

péče,� Žerotínovo� nám.� 449/3,� 601� 82� Brno� a� též�
e-mailovou�zprávou�na�adresu�kovar.daniel@jmk.cz.
Veškeré� informace� k� soutěži� a� její� �pravidla�

jsou� zveřejněny� na� webových� stránkách� kraje� 
www.jmk.cz.�� (zpr)

Stavební povolení 
ZTI „Piskačův sad“ 
v Olešnici vydána

OLEŠNICE - Rada�města�Olešnice�se�zavázala�
naplnit� programové� prohlášení� mimo� jiné� tím,� že�
se� bude� v� tomto� volebním�období� snažit:� „zajistit�
zpracování�zastavovací�studie�nové�výstavby�domů�
v�„Piskačově�sadu“�a�v�návaznosti�na�tuto�zastavo-
vací�studii�zajistit�zpracování�další�projektové�do-
kumentace�k�vydání�stavebního�povolení�výstavby�
inženýrských�sítí“.
Následně�poté,�co�zastupitelé�SNK�a�KDU-ČSL�

schválili� na� 5.� zasedání� � zastupitelstva� dne� 18.� 6.�
2019� zpracovanou� zastavovací� studii,� mohla� rada�
města� objednat� zpracování� projektové� dokumen-
tace� na� rozšíření� vodovodu,� splaškové� a� dešťové�
kanalizace,�na�komunikaci�a�na�veřejné�osvětlení�v�
této� lokalitě.�Na� zpracování� projektové� dokumen-
tace�rozšíření�vodovodu�a�kanalizace�zajistila�navíc�
i�finanční�zdroje�formou�dotace.
Při� zpracování� projektové� dokumentace� bylo�

nutno�původní�studii�doplnit�o�některé�stavební�ob-
jekty�a�změnit�parcelaci,�a�to�na�základě�požadavků�
dotčených� orgánů� státní� správy� (Povodí� Moravy,�
DI� � Policie� ČR…).� Po� tomto� doplnění� projek-
tové�dokumentace�bylo�v�polovině�minulého� roku�
požádáno�o�vydání�stavebního�povolení�na�jednot-
livé�stavební�objekty.�S�velkou�úlevou�přijala�rada�
města� informaci,� že� se� nikdo� z� účastníků� staveb-
ního�řízení�neodvolal�a�všechna�stavební�povolení�
byla� vydána,� dnes� již� i� s� nabytím� právní�moci.� S�
úlevou,�protože�si�uvědomovala�léta�marných�snah�
o� vyřešení� majetkových� vztahů� a� různých� poža-
davků�orgánů�státní�správy.�O�vydaných�stavebních�
povoleních�bylo�zastupitelstvo�města�informováno�
na�prosincovém�zasedání�zastupitelstva.
Nyní� bude� záležet� na� zastupitelstvu� města,� zda�

se�realizaci�výstavby�inženýrských�sítí,�(která�bude�
velmi�nákladná�-�cca�28�mil.�Kč)�bude�snažit�zahájit�
ještě�v�tomto�roce.�Roce�zvyšujících�se�cen�staveb-
ních� prací,� roce� nárůstu� úrokových� sazeb� úvěrů� i�
hypotéčních� úvěrů.� V� případě� dohody� zastupitelů�
by� vlastní� výstavbě� předcházelo� zajištění� a� přijetí�
úvěru�na�výstavbu�a�výběrové�řízení�na�dodavatele.

Aby� byla� pro� město� Olešnice� zajištěna� návrat-
nost�této�investice�a�splátky�úvěru,�je�z�logiky�věci�
nutné�při�prodeji�18�stavebních�pozemků�uvažovat�
o�prodeji�za�cenu,�kterou�město�vynaloží�v�nákla-
dech� na� výstavbu� inženýrských� sítí.� Také� v� této�
věci�bude�nutná�dohoda�zastupitelů.�� (zpr)

Zvažte posilující 
dávku, vybízí kraj 
Jihomoravany

REGION - Na� umělé� plicní� ventilaci� zatím�
v�České�republice�neleží�žádný�pacient�s�covidem,�
který� má� za� sebou� posilující� dávku� očkování.�
Účinky� očkování� jsou� v� praxi� znát,� upozorňuje�
nová� kampaň,� kterou� 24.� ledna� 2022� spustil� Jiho-
moravský�kraj.
Její�součástí�jsou�informační�spoty,�které�mohou�

lidé�zaslechnout�ve�vybraných�rádiích�a�zahlédnout�
na�sociálních�sítích�i�ve�spojích�hromadné�dopravy�
IDS�JMK.�Na�základě�aktuálních�statistik�kraj�zpra-
coval�i�letáky,�které�rozešle�městům�a�obcím.
Cílem� kampaně� je� vybídnout� lidi,� aby� zvláště�

teď,� když� stoupají� počty� nakažených� kvůli� nové�
variantě� omikron,� zvážili� třetí� dávku� očkování.�
„Vidíme,�že�to�funguje�a�není�potřeba�se�ničeho�bát.�
Lidé� s� posilující� dávkou� mají� více� než� 90%� šan-
ci,�že�je�ochrání�proti�těžkému�průběhu,�a�více�než�
80%�šanci,�že�se� jim�nemoc�vyhne�úplně.�To� jsou�
velmi�optimistická�čísla.�Když�jsem�měl�jít�na�posi-
lující�dávku�já,�tak�nebylo�moc�nad�čím�přemýšlet,“�
prohlásil�jihomoravský�hejtman�Jan�Grolich.
Šíření� mutace� omikron� bude� velmi� rychlé,� jak�

předpovídají�i�modelové�odhady.�Očekává�se�proto�
i� větší� počet� příjmů� v� nemocnicích.� „Omikron� je�
třikrát� nakažlivější� než� delta.�Kvůli� narůstajícímu�
počtu�karantén�může�tvrdě�zasáhnout�život�každého�
z� nás.�Vysoká� čísla� navíc� znamenají� riziko,� že� se�
nám� opět� zahltí� nemocnice.� Nečekejte,� v� očko-
vacích�centrech�je�teď�míst�dostatek,“�apeluje�radní�
pro�oblast�zdravotnictví�Jiří�Kasala.� (zpr)

MAS Boskovicko PLUS 
vyhlásí dotační výzvy

REGION - V� letech� 2022-2027� budou� moci�
malé� a� střední� nezemědělské� podniky� (MSP)� čer-
pat�dotační�prostředky�Operačního�programu�Tech-
nologie� a� aplikace� pro� konkurenceschopnost� (OP�
TAK)� prostřednictvím� MAS� Boskovicko� Plus.�
První� dotační� výzvy� z� OP� TAK� pro� MSP� budou�
umožněny�zřejmě�nejdříve�ve�2.�čtvrtletí�roku�2022.�
Dotace� umožní� pořídit� nová� technologická�

zařízení� a� vybavení� včetně� potřebné� infras-
truktury,� pořízení� výrobních� strojů� a� zařízení,�
které� zvýší� technologickou� úroveň� podniku� a�
�konkurenceschopnost,� ale� také� umožní� např.�
navazující�digitalizaci�a�automatizaci�výroby�a�ze-
fektivnění�poskytovaných�služeb.�Pro�podniky�bude�
nachystána�50%�dotace.�Vaše�projektové�záměry�by�
se�měly�pohybovat�cca�od�200�tis.�Kč�do�2�mil.�Kč.�
Předběžné�informace�k�výzvě�budou�později�zveře-
jněny� na� stránkách�MPO,� případně� také� na� webu�
www.masboskovickoplus.cz.
Zvažujete-li�čerpání�dotací,�obraťte�se�prosím�se�

svými� potenciálními� záměry� na� naši� MAS:� např.�
na�mail�mas@masboskovickoplus.cz;� tel.�731�630�
386;�ideálně�do�31.�ledna�2022.�� (zpr)

Basketbalová přípravka se představila v Tišnově
BLANSKO -�V�neděli�16.�ledna�se�

nejmladší� hráči� a� hráčky� Basketba-
lového�klubu�Blansko�v�kategorii�U10�
a�mladší�zúčastnili�přátelského� turna-
je�v�Tišnově,�který�proti�nám�postavil�
dvě�družstva.�K�oběma�zápasům�na�pa-
lubovku�tým�přivedla�naše�nezkušeně-
jší�hráčka�a�kapitánka�Áďa�Ježová.
Proti�družstvu�Tišnov�1,�které�bylo�

ryze�dívčí,�věkově�i�výškově�stejné�se�
naše�dvě�pětky�lehce�prosazovaly.�Pod�
taktovkou�Ádi�Ježové,�která�svou�neso-
beckou�hrou�nutila�ostatní�spoluhráče�
k� lepšímu� výkonu,� se� začala� v� první�
pětce�prosazovat�Lea�Krátká.�Ve�druhé�
pětce� poté� zabojovaly� Áďa� Pokorná�
a�Sára�Šidlová.�Vítězství�s�výsledkem�
2:58�bylo�zcela�zasloužené.
Druhý� zápas� s� Tišnovem� 2,� který�

byl� smíšeným� týmem� dívek� a� chlap-
ců,�připomínal�boj�Davida�s�Goliášem.�
Tento� zápas� jsme� sice� věkově�
i� výškově� prohrávali,� ale� herně� se� to�
říci� nedalo.�Bylo� úsměvné�vidět� naše�

nejmladší� hráče� Víťu� Pokorného,�
Dominika� Krátkého,� Ellu� Czetmay-
erovou,� Barču� Šidlovou,� Gábinku�
Popelkovou,�Aničku�Dražilovou�a�Ju-
linku�Skotákovou�jak�se�dokázali�srd-
natě�postavit�proti�větším�hráčům.
Zápas�byl�po�celou�dobu�vyrovnaný�

a� do� poslední� sekundy� zápasu� byl�
výsledek� nejistý.� Oba� týmy� bojovaly�
o�každý�bod.�Nakonec�výsledek�zápa-
su� skončil� zaslouženě� pro� oba� týmy�
remízou�20:20.
V� zápase� se� opět� ukázala� síla� os-

obnosti,� zkušenosti� i� obětavost� ka-
pitánky,� která� dokázala� stmelit� tým�
na� hřišti� i� mimo� něj.� Závěrem� se� dá�
říct� jediné,� že� všichni� hráči� i� rodiče�
v� hledišti� podali� neskutečný� výkon,�
na�který�můžeme�být�pyšní.�Posbírali�
jsme�nové�zkušenosti�a�poznatky,�které�
určitě�v�příštích�zápasech�využijeme.

Tišnov 1 – BK Blansko 2:58
Body:� Krátká� 26,� Ježová� 16,�

Pokorná�8,�Šidlová�S.�4,�Dražilová�2,�

Krátký� 2,� dále� hráli� a� tým� podpořili�
Czetmayerová,� Pokorný,� Popelková,�
Skotáková,�Šidlová�B.

Tišnov 2 – BK Blansko 20:20
Body:� Ježová� 8,� Pokorná� 8,� Krát-

ká� 2,� Dražilová� 2,� dále� hráli� a� tým�
podpořili� Czetmayerová,� Krátký,�

Pokorný,� Popelková,� Skotáková,� Šid-
lová�S.,�Šidlová�B.
Naši� činnost� finančně� podporují�

Město� Blansko,� Jihomoravský� kraj,�
NSA�a�DDM�Blansko.

Vendy Krátká, trenérka.
Zdroj: www.blansko.cz
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Stavba nového 
obchodního 
centra v Blansku 
už začala

BLANSKO - Prostor po bývalých 
sklenících v areálu na ulici Poříčí 
se mění na staveniště. Dokončena je 
demolice skleníků i dalších budov 
bývalého zahradnictví a dělníci už 
několik týdnů připravují prostranství 
na stavbu nového obchodního centra. 
Buduje se nová opěrná zeď podél 
řeky Svitavy. Nová prodejna potravin 
a další obchody by se na levém břehu 
Svitavy u výjezdu z Blanska na 
Ráječko měly otevřít příští rok.

„Demolice celého prostoru už je 
hotová, vydaná a pravomocná jsou 
také stavební povolení. Zbývá ještě 
odvozit část materiálu určeného 
k recyklaci. Už jsme ale zahájili 
kroky směřující k realizaci stavby, 
začínáme opěrnou zdí, kterou 
v areálu budujeme téměř v celé délce 
řeky Svitavy. Stavbu jsme nyní proto 
předali specializované firmě, která 
provádí pilotáž základů a následně 
zajistí budování opěrné zdi,“ popsal 
zástupce zhotovitele Bohumil Synek.
 Pokračování na str. 4
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PŘÍJEM 
INZERCE

774 408 399
radim@bbnsro.info

Po nehodě dvou osobních 
aut hasiči vyprošťovali 
dvojici cestujících

Úspěch na začátek přípravy. 
Fotbalisté Blanska zdolali Bystřici

BLANSKO - První zápas po dlouhé 
době dopadl vítězstvím Blanska. 
Na začátek zimní přípravy porazili 
svěřenci kouče Petra Vašíčka fotbalisty 
Bystřice nad Pernštejnem, když jediný 
gól duelu dal Štěpán Alexa.

FK BLANSKO - SK BYSTŘICE 
NAD PERNŠTEJNEM 1:0, 
38. Alexa.

Sestava: Vitásek - Pyš, Černý, 
Blažík, Fiala - Machálek, Feik, Zúbek, 
Kroutil - Alexa - Štencl, náhradníci - 
Kubín, Todorić, Smrčka, Chloupek, 
Pačovský, Bílek.

Rozhodující branka utkání padla 
ke konci prvního poločasu. Blansko 
potom už udrželo čisté konto a 
přetlačilo účastníka divize. „Musíme 
brát v potaz to, že šlo o první zápas po 
nějakých dvou měsících. Pro některé 
hráče možná po ještě delší pauze,“ 
upozornil trenér Petr Vašíček. Z toho 
vycházely i věci, s nimiž domácí tým 
vyrazil do boje.

„Chtěli jsme, abychom byli aktivní 
a předvedli nasazení i poctivý osobní 
přístup. Myslím si, že nás v těchto 
ohledech hráči určitě nezklamali,“ 
vyzdvihl blanenský kouč. Stále sice je 
na čem pracovat, s ohledem na situaci 
však může být celek spokojený. „Utkání 
mohlo skončit i větším rozdílem, ale 
na to se teď už nedíváme,“ přisvědčil 
Vašíček.

Další duel čeká Jihomoravany tento 
týden v sobotu, a to opět doma. Od 
11.30 se představí proti SFK Vrchovina. 
„Máme ambici postupně zlepšovat 
herní kvalitu mužstva. Chceme, aby 

se na hru dalo dívat, a pracujeme 
na automatismech,“ popisuje trenér. 
Postupný vývoj bere Blansko jako 
hlavní měřítko směrem k jarní části 
MSFL.

Jak se vyvinul kádr?
Proti podzimu zaznamenal tým 

z brány Moravského krasu několik 
změn. „Podzim byl pro nás takový 
zvláštní. Museli jsme kádr na poslední 
chvíli připravit, abychom byli 

konkurenceschopní, což se podařilo. 
Výborně se tak předvedl třeba Marek 
Mach, který odešel do Zbrojovky,“ 
zmínil kouč výrazný odchod. 
Nepokračuje ani Guy Reteno Elekana, 
jenž zkouší působení ve druholigové 
Viktorii Žižkov.

„Odešel nám i Vašek Minařík po 
hostování zpět do Líšně. Přivedli jsme 
ovšem nové hráče, kteří mají vztah 
k našemu okresu,“ podotýká trenér 
Vašíček. 

Právě oni mohou být novým 
oživením sestavy. „Někdo třeba řekne, 
že nejsou tolik známí nebo že jsou 
trochu slabší. Nicméně na nás teď je, 
abychom z nich za ten půlrok vychovali 
fotbalisty a nemuseli do budoucna 
někde stále shánět, ale aby tito hráči 
byli naši. Pokud se nám to povede, 
ukáže jaro. Kluci však pracují dobře 
a jdeme krok za krokem,“ uzavírá 
lodivod Blanska. Tadeáš Mima

Zdroj: www.fkblansko.cz

Boskovičtí plavci na Brněnském tučňáčku
BOSKOVICE - Nejmladší plavci z oddílu plavání 

SVČ Boskovice reprezentovali uplynulou sobotu v 
Brně na Lesné. Závody patří každoročně k nejlépe 
obsazeným podnikům pro nejmladší žactvo v celé 
České republice. Starší plavci ročníku narození 
2012 plavali padesáti metrovou trať, mladší plavci 
ročníků narození 2013 a 2014 bojovali o cenné 
kovy na poloviční, tedy pětadvaceti metrové trati.

Na stupně vítězů vystoupila Julie Chlupová za 
třetí místo na 100 PZ. Velkým úspěchem pro děti 
byly také štafetové závody. Smíšená štafeta 4x50 
PZ ve složení Štěpán Vladík, Tereza Fajtová, Jolana 
Chlupová, Eliáš Chlup obsadila třetí místo a získala 
bronzovou medaili. 

Dvě čtvrtá místa získaly smíšené štafety 4x25 
VZ a 4x25 PZ sestavené z nejmladších žáků a 
žákyň, reprezentovali Běla Müllerová, Filip Musil, 
Tereza Šebelová, Jonáš Spousta. Velkou bojovnost 
na pětadvacetimetrových tratích předvedly žákyně 
ročníku 2014 Marie Nováková, Tereza Šebelová, 
Běla Müllerová a žáci ročník 2013 Filip Musil, 
Jonáš Spousta.  Jan Horák

RUDICE - Složitý zásah mají za sebou hasiči u Rudice. 
V pátek 14. ledna tam havarovala dvě osobní auta. Hasiči 
museli z vozů krátce po patnácté hodině vyprostit dva 
cestující.

„Z vozidla, které skončilo mimo komunikaci, jsme 
vyprostili dva cestující. Při záchraně řidiče jsme museli 
použít hydraulické vyprošťovací zařízení. Řidiče druhého 
vozu jsme vyprošťovat nemuseli,“ uvedl mluvčí hasičů Jan 
Dvořák. 

Všechny tři účastníky nehody si převzala do své péče 
zdravotnická záchranná služba. Komunikace byla po dobu 
zásahu neprůjezdná. Před osmnáctou hodinou hasiči zásah 
ukončili.

Operační středisko zdravotnických záchranářů vyslalo 
ke kolizi dvou vozidel vrtulník, lékařskou a záchranářskou 
posádku. Zdravotníci ošetřili ženu s poraněními lehčího 
charakteru, sanitkou byla převezena k další péči do Fakultní 
nemocnice u svaté Anny v Brně. 

„Postarali jsme se také o muže, který utrpěl mnohočetná 
těžká zranění. Z vozu, kde byl zaklíněný, jej museli vyprostit 
hasiči. Poskytli jsme mu kyslíkovou terapii, zaléčili jej a 
zafixovali. Poté jsme jej po zemi transportovali k vrtulníku, 
který nemohl pro nevhodný terén přistát přímo u nehody, 
ale až na nedaleké louce. Pacient byl následně letecky 
transportován do Fakultní nemocnice Brno,“ doplnili 
záchranáři.  Radim Hruška, foto HZS JmK


